
Jubileuszowa 
edycja wystawy
Już po raz dwudziesty w Ko-
bylnicy mogliśmy oglądać 
Wystawę Gołębi Rasowych 
i Drobiu Ozdobnego. Dwu-
dniowa impreza przyciągnęła 
sporą liczbę odwiedzających, 
którzy mogli podziwiać blisko 
700 sztuk ptaków. 

czytaj str. 9

W NUMERZE:

STYCZEŃ 2019
Nr 1 (168) 
EGZEMPLARZ 
BEZPŁATNY

W Kczewie powstał 
nowy parking

W grudniu zakończyły się pra-
ce polegające na zagospo-
darowaniu terenu w obrębie 
świetlicy wiejskiej w Kczewie. 
Od kilku tygodni możemy 
więc pozostawić swoje samo-
chody na parkingu, który po-
wstał w sąsiedztwie budynku.

czytaj str. 5

Roboty wkroczyły 
do biblioteki
Gminna Biblioteka Publicz-
na w Kobylnicy zdążyła już 
przyzwyczaić swoich fanów 
do działań, które wykraczają 
poza standardy funkcjono-
wania typowej książnicy. 
Kolejnym krokiem w stronę 
innowacyjności jest organiza-
cja zajęć z robotyki. 

czytaj str. 13

Nowy zastępca 
wójta Gminy 
Kobylnica. Leszek 
Kuliński powołał 
na to stanowisko 
Krzysztofa Bedka
Nowy zastępca złożył ślubo-
wanie i objął stanowisko 2 
stycznia 2019 roku. Zastąpił 
dotychczasowego wicewójta 
Marcina Świdra.

czytaj str. 7

Kobylnicki finał WOŚP. 
Ponad 10 tysięcy złotych dla Orkiestry



2 KURIER SOŁECKI 2019 r. 

Kolegium redakcyjne: 
Tadeusz Gawlik, Grzegorz Jopek. 
Redaktor wydania: Karol Kotusiewicz 

Adres redakcji: Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy, ul. Wodna 
20/4, 76 -251 Kobylnica, 
tel./fax. 59 842 90 61. e-mail: kuriersolecki@kobylnica.pl. 
Zdjęcia-archiwum redakcji.
Skład: PRESS-INVEST Sp. z o.o., al. Sienkiewicza 1/3, 76-200 Słupsk

Miesięcznik Stowarzyszenia 
Sołtysów Gminy Kobylnica

Nakład: 2000 egz.
Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń i listów, 
zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów w tekstach.

Sesja Rady Gminy Kobylnica
Rada Gminy uchwaliła 
20  grudnia  2018r. 

Co w prasie piszczy
Narodowy Bank Polski to 

ponoć nie prywatny folwark 
Adama Glapińskiego. Może to 
i prawda, ale NBP powołany 
został głównie po to by utrzy-
mywać stabilny poziom cen, 
przy jednoczesnym wspie-
raniu polityki gospodarczej 
rządu. Narodowy Bank Polski 
z założenia i nazwy narodowy 
i polski, żadnej z tych statu-
towych funkcji w nijaki spo-
sób nie spełnia. Wolny rynek 
i postępująca monopolizacja 
w dostawach nośników ener-
gii sprzyja kształtowaniu cen 
według własnych zachcianek 
producentów i dystrybuto-
rów. Dochód NBP a więc jego 
możliwość wspierania poli-
tyki gospodarczej rządu padł 
radykalnie na łeb bo z 9,6 
miliarda złotych zysku netto 
w roku 2016 prezes Adam 
Glapiński doprowadził do 
tego, że jak podaje Bankier 
wynik finansowy NBP za 2017 
r. był ujemny i wyniósł 2 524 
935,6 tys. zł strat. W związku 
z czym w 2018 r. NBP nie do-
kona wpłaty z zysku do bu-
dżetu państwa, podał bank 
w sprawozdaniu finansowym 
za 2017 rok o czym poinfor-
mowała również Gazeta Wy-
borcza. To na cholerę nam 
taki bank i taki prezes i takie 
jego asystentki? Niezależny 
ponoć od polityki państwa 
bank nie podlega, tylko for-
malnie, żadnym wpływom 
politycznym państwa. Choć 
Prezes NBP w swej działal-
ności jest ponoć apolitycz-
ny, to nie przeszkadza mu to 
w systematycznych wizytach 
biznesowo towarzyskich 
i spotkaniach opłatkowych na 
Nowogrodzkiej. Ot spotykają 
się jak prezes z prezesem dwaj 
starzy kumple ze starego Po-
rozumienia Centrum. Tymcza-
sem Gazeta Wyborcza, jak na 
„koszerną” przystało doniosła, 
że w marcu 2018 roku ówcze-
sny przewodniczący Komisji 
Nadzoru Finansowego Marek 
Chrzanowski zaoferował wła-
ścicielowi Getin Noble Ban-

ku Leszkowi Czarneckiemu 
przychylność dla tego banku 
w zamian za 40 milionów 
złotych ordynarnej łapówy. 
Apolityczny Prezes NBP wziął 
natychmiast w obronę no-
minowanego przez PiS swo-
jego protegowanego na ten 
urząd pupila. Polska Times 
wprost przytacza wypowiedź 
Adama Glapińskiego: Profe-
sora Chrzanowskiego znam 
i z uczelni, i z współpracy, 
zawsze spełniał najwyższe 
standardy profesjonalne, me-
rytoryczne, uczciwości, pa-
triotyzmu i wszelkie inne. Nikt 
nie jest w stanie wytłumaczyć 
dlaczego bohaterowie naj-
większej afery łapówkowej 
tuż po enigmatycznym do-
gadaniu, postanowili wespół 
w zespół odwiedzić prezesa 
NBP. Fakt jednak twierdzi, że 
uwikłanie Chrzanowskiego 
w aferę to również kłopot dla 
Glapińskiego. Krąży bowiem 
plotka, że sam prezes NBP też 
jest nagrany! Taśma ma znaj-
dować się ponoć w rękach Ro-
mana Giertycha, który repre-
zentuje Leszka Czarneckiego. 
Jest obawa, że Giertych to 
wyciągnie, mówi gazecie in-
formator z kręgów państwo-
wej władzy. Sam Giertych 
w TVN24 nie zaprzeczył, że 
takie nagranie posiada. Fakt 
zastanawia się również pu-
blicznie dlaczego Adam Gla-
piński choć formalnie nie na-
leży do PiS, od dawna popiera 
polityczną i gospodarczą stra-
tegię tej partii. Wiadomo bo-
wiem, że z jej prezesem zwią-
zany jest od lat. To Glapiński 
wraz z Jarosławem Kaczyń-
skim w 1990 roku współtwo-
rzył Porozumienie Centrum, 
kolebkę i zakon PiS. Przypo-
mnieć by jednak należało, że 
w tym samym roku odrobinę 
wcześniej współtworzył war-
szawskie struktury Kongresu 
Liberalno-Demokratycznego 
pod przewodnictwem wiecz-
nie obecnego w polskiej po-
lityce Donalda Tuska. Kiedy 
światło dzienne ujrzały infor-

macje o niebotycznych za-
robkach „asystentek” prezesa 
Narodowego Banku Polskie-
go. Wyborcza pisząc o nich 
"dwórki", wymieniła m.in. dy-
rektor Departamentu Komu-
nikacji i Promocji NBP Marty-
nę Wojciechowską. Rok 2016 
ponoć był przełomowy dla 
kariery pani Martyny. Latem 
przyjęła posadę dyrektora 
Departamentu Komunikacji 
i Promocji NBP, na której, we-
dług wyliczeń dziennikarzy 
Gazety Wyborczej, zarabia 
nawet 65 tys. zł miesięcznie. 
NBP oświadczył, że Wojcie-
chowska nie zarabia takiej 
kwoty, ale w żaden sposób nie 
odniósł się do obliczeń me-
diów. Dodać by tu należało, 
że we 2017 roku przyboczna 
Adama Glapińskiego została 
przez niego delegowana jako 
przedstawicielka NBP, do rady 
Bankowego Funduszu Gwa-
rancyjnego. Według OKO.
press, za zasiadanie w radzie 
otrzymywała w ubiegłym 
roku ponad 11 tys. złotych 
miesięcznie, a w 2018 roku 
prawie 12 tys. złotych mie-
sięcznie. Co więcej, do wiosny 
ubiegłego roku, Wojciechow-
ska była też radną mazowiec-
kiego sejmiku. Dostawała za 
to około 2,5 tys. złotych diety 
miesięcznie. To, że kapitał rzą-
dzi władzą a nie władza ka-
pitałem potwierdzają słowa 
prezesa NBP skierowane do 
Wicepremiera rządu RP, które 
dosłownie przytacza New-
sweek: Pan Gowin powinien 
wziąć dwa razy głęboki od-
dech, a jak to nie pomoże, to 
zimny prysznic i nie wypowia-
dać się na temat NBP. Sądzić 
należy, że pan Glapiński zo-
stanie zmuszony do abdykacji 
bo w interesie grupy trzyma-
jącej władzę jest powołanie 
nowego szefa NBP, który za-
pewni partii przechowanie 
na bocznym torze partyjnych 
króliczków aż do 2025 roku. 
Później to tylko pasztet.

Ob. Piszczyk

Inwestycyjny koncert życzeń.
Porządek sesji:
1. Otwarcie IV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:       

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2018 rok,
3) zmiany uchwały Nr XLII/351/2017 z dnia 22 czerwca 2017r. w sprawie powierzenia Miastu 

Słupsk wykonywania zadań publicznych w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Kobylnica,

4) zmiany uchwały Nr II/22/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 29 listopada 2018r w sprawie pod-
wyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy  
w zakresie dożywiana w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2019-2023,

5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na 
2019r., 

6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica Witosa”,
7) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica Toskańska”,
8) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica Francisz-

kańska”,
9) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Bolesławice Jaśmi-

nowa”.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Wolne wnioski.  
7. Zakończenie  IV sesji Rady Gminy Kobylnica.
Dodatkowy projekt uchwały - w sprawie  zmiany uchwały Nr II/21/2018 Rady Gminy Kobyl-

nica z dnia 29 listopada 2018r. w sprawie uchwalenia programu osłonowego "Posiłek w szkole 
i w domu" na lata 2019-2023 

Rada Gminy uchwaliła 17 stycznia 2019r. 
Porządek obrad:
1. Otwarcie nadzwyczajnej V sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały: 
1) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/263/2012 z dnia 8 listopada 2012r. w sprawie Statutów 

Sołectw Gminy Kobylnica.
4.  Zakończenie nadzwyczajnej V sesji Rady Gminy Kobylnica.

18 stycz-
nia, na Starym 
C m e n t a r z u 
w Słupsku, po-
chowany został 
Andrzej Obec-
ny. Byłemu wi-
ceprezydento-

wi i radnemu miejskiemu w ostatniej drodze 
towarzyszyło blisko tysiąc osób – rodzina, 
przyjaciele, mieszkańcy i samorządowcy. 

Wspominano go jako człowieka niezwy-
kle zaangażowanego w losy miasta. Przez 
wielu postrzegany jako osoba otwarta na 
dyskusję, dialog i drugiego człowieka. 

Andrzej Obecny był między innymi po-
mysłodawcą i założycielem Izby Pamięci 
Słupszczan. Pasjonat historii miasta i regio-
nu, którą propagował na łamach wydaw-
nictwa „Moje Miasto”. 

Był także wielkim przyjacielem kobylnic-
kiej książnicy, z którą wielokrotnie współ-
pracował w działalności wydawniczej, lite-
rackiej, dziennikarskiej. Niespełna pół roku 
temu zainicjował i osobiście poprowadził 
bardzo ciekawe spotkanie z Mirosławem 
Ikonowiczem na kanwie książki pt. "Pohu-
lanka". Ostatnie miesiące to wspólna praca 
przy kolejnej książce związanej z historią 
Gminy Kobylnica.

- Twoje miasto, Twój Słupsk ukochał Cie-
bie jak Ty ukochałeś Ziemię Słupską. Niech 
niebo, które ukochałeś jako żołnierz przyj-
mie Cię w swoje otwarte ramiona a ziemia 
słupska, której oddałeś swoje życie niech 
Cię jak matka utuli i lekką Ci będzie - wspo-
minał Andrzeja Obecnego Wójt Gminy Ko-
bylnica.

Andrzej Obecny zmarł po walce z ciężką 
chorobą. Miał 66 lat.

Zmarł Prezydent Gdańska. 
Odszedł wybitny samorządowiec

Do ataku 
na prezyden-
ta Gdańska, 
Pawła Adamo-
wicza, doszło 
w niedzielę, 
1 3 . 0 1 . 2 0 1 9 
r. podczas fi-
nału WOŚP 

w Gdańsku. Tuż przed wysłaniem „Świateł-
ka do nieba” na scenę wtargnął mężczyzna 
i ugodził nożem prezydenta. Paweł Ada-
mowicz osunął się na scenę. Napastnik – 
zanim został ujęty – zdążył wykrzyczeć do 
mikrofonu, że atak zaplanował z zemsty za 

niesłuszne skazanie. 
Ranny prezydent został przewieziony 

do Uniwersyteckiego Centrum Kliniczne-
go w Gdańsku. Niestety, Pawła Adamo-
wicza nie udało się uratować. - Odszedł 
człowiek, który stał się symbolem. Odszedł 
ojciec miasta dla którego Gdańsk był pa-
sją, domem, w którym dba się o obywa-
teli, o mieszkańców, o wszystkich, którzy 
w tym mieście się znajdą - to tylko jeden 
z przykładów słów, które padły po infor-
macji o śmierci Adamowicza. 

Prezydent Gdańska został pochowany 
19 stycznia 2019 r. w Bazylice Mariackiej 
w Gdańsku.

Pożegnaliśmy Andrzeja Obecnego
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Fabryka powstała w 2001 
roku, jest firmą rodzinną i pro-
ducentem największych szkla-
nych ozdób na Pomorzu. 

Dzieci z Gminy Kobylni-
ca z wielkim zaciekawieniem 
przyglądały się pracy powsta-
wania bombek. Poznały pracę 
– dmuchacza, srebrzacza oraz 
dekoratora, głównych specjali-

stów od produkcji.
Pracownicy firmy produku-

ją całą gamę wyrobów, bomb-
ki okrągłe, kształtki, formówki. 
Na zamówienie z logo firm oraz 
bombki okolicznościowe.

Produkty wykonywane są z wy-
sokiej jakości materiałów, używa-
ne wyłącznie jest szkło atestowa-
ne bez ołowiu. 

Cały proces produkcji wykony-
wany jest ręcznie co gwarantuje 
wysoką jakość i niepowtarzal-
ność produktów, które sprzeda-
wane są w kraju i za granicą.

Dzieci na koniec wycieczki mo-
gły własnoręcznie pomalować 
swoją bombkę i zabrać na pa-
miątkę do domu.

Wycieczka do fabryki bombek

Bardzo hucznie rok 2018 pożegnali uczestnicy zabawy sylwestrowej w Reblinie. Organizatorem 
wydarzenia było Stowarzyszenie „Aktywni Mieszkańcy Gminy Kobylnica”. 

Punktualnie o godzinie 19.00 
kilkudziesięciu mieszkańców 
Sołectwa Reblino zaczęło sza-
lony wieczór pełen wrażeń, 
który potrwał do późnych go-
dzin.

Szampańska zabawa, pełna 
radości i pozytywnej energii. 
Roztańczone pary praktycznie 
nie schodziły z parkietu, co 
świadczyć może o tym, że zaba-
wa była bardzo udana, a miesz-
kańcy nie mogą już doczekać 
się następnej imprezy.

- Uśmiechom i radości nie 
było końca. Muzyka zachęcała 
wszystkie pary do tanecznej 
zabawy. Dziękujemy bardzo 
Mariuszowi Startek za oprawę 
muzyczną – mówi Elżbieta Sur-
macz, jedna z organizatorek.

Ogromne podziękowania za 
fantastyczny wieczór Stowa-
rzyszenie kieruje do wszystkich 
obecnych na Sylwestrze. Za-
praszając na kolejne imprezy 
związane z integracją naszej 
lokalnej społeczności.

27 i 28 grudnia 2018 roku zorganizowane zostały wycieczki dla dzieci z Płaszewa, 
Lulemina, Lubunia, Kuleszewa, Sierakowa, Reblina, Wrzącej, Kczewa, Bolesławic i Wi-
dzina do Fabryki Bombek Testpol w Nacławiu (woj. zachodniopomorskie). Wyjazd 
był inicjatywą Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

Zjazd zarządu oddziału 
gminnego ZOSP RP w Kobylnicy
9 stycznia 2019 roku w Urzędzie Gminy odbył się Zjazd Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP w Kobylnicy.

Otwarcia zebrania dokonał 
Wójt Gminy Kobylnica Leszek 
Kuliński -  prezes zarządu od-
działu gminnego ZOSP RP 
w Kobylnicy

Podczas zebrania zarządu, 
poruszono następujące te-
maty: 

- Określenie zasad przepro-
wadzenia kampanii sprawoz-
dawczej w ochotniczych stra-
żach pożarnych za rok 2018 
- ustalenie terminów zebrań 
sprawozdawczych. 

- Omówienie realizacji prze-
biegu Gminnych Zawodów 
Sportowo - Pożarniczych, któ-
re odbędą się 9 czerwca 2019 
roku w Kwakowie, natomiast 

zawody powiatowe także 
odbędą się w Kwakowie 15 
czerwca 2019 roku. 

- Informacje w sprawie 
Gminnego Turnieju Halowej 
Piłki Nożnej Drużyn OSP. 

- Przekazanie informacji 
w sprawie przeprowadzenia 
eliminacji Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy Pożarniczej 
oraz Konkursu Plastycznego 
o tematyce pożarniczej. 

- Sprawy bieżące.
Udział w zebraniu wzięli: 

Wójt Leszek Kuliński - prezes 
zarządu oddziału gminnego 
ZOSP RP, dh Robert Smysło 
- komendant gminny OSP, 
Grzegorz Jopek - kronikarz 

zarządu oddziału gminnego 
ZOSP RP, dh Witold Stech – 
przewodniczący gminnej ko-
misji rewizyjnej OSP.

Druh Roman Wilkos - pre-
zes OSP Wrząca, dh Janusz 
Puć - naczelnik OSP Wrząca, 
dh Krystian Tkaczyk - na-
czelnik OSP Sierakowo, dh 
Wojciech Jaśkiewicz - prezes 
OSP Kruszyna, Druh Andrzej 
Wojtaszek - prezes OSP Lu-
buń, dh Marek Olech - naczel-
nik OSP Lubuń, dh Arkadiusz 
Knut - prezes OSP Sycewice, 
dh Kamil Wąsik – gospodarz 
OSP Sycewice, dh Adam Tates 
- prezes OSP Lulemino.

Sylwester w Reblinie 
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Ze sceny popłynęły dźwięki 
najpiękniejszych polskich kolęd i pastorałek
11 stycznia 2019 odbył się XIV Gminny Konkurs 
Jasełek dla Szkół Podstawowych. 

Jury w składzie Izabela 
Kalejta – przewodnicząca, 
Gabriela Chustak, Jolanta 
Staniuk i ks. Wojciech Mielew-
czyk oceniało takie elementy 
jak: dykcja, gra aktorska, ko-
stiumy i rekwizyty, choreogra-
fię i ogólny wyraz artystyczny. 

Wygrał zespół ze Szkoły 

Podstawowej w Sycewicach; 
II- miejsce zajęły szkoły: SP 
z Kobylnicy SP z Kwakowa; III- 
miejsce zajęła Szkoła Podsta-
wowa z Kończewa. 

Wszystkie zespoły otrzyma-
ły wartościowe nagrody, dy-
plomy oraz słodkości. Nagro-
dy zostały ufundowane dzięki 

pomocy Parafii NSPJ w Kobyl-
nicy i Szkoły Podstawowej. 

Osobami prowadzącymi 
i przygotowującymi Konkurs 
były Joanna Cybulska i Joan-
na Janulewicz – Nyc. 

Świąteczne odwiedziny 
kobylnickich strażników
Były emocje i ogromne wzruszenie, czasem nawet łzy szczęścia. Strażnicy 
gminni z Kobylnicy, wspólnie z pracownikami Ośrodka Pomocy Społecznej, 
odwiedzili grupę najmłodszych mieszkańców, by wręczyć im świąteczne pre-
zenty. W paczkach znalazły się zabawki, przybory szkolne, artykuły papiernicze 
i słodycze. Wszystko to udało się zebrać w trakcie akcji „Strażnicy Dzieciom”.

- Przez kilka tygodni, 
w specjalnie wyznaczonym 
punkcie, który znajdował 
się w siedzibie strażników, 
pojawiały się kolejne osoby, 
które zdecydowały się wes-
przeć nasz pomysł i poda-
rować upominek dzieciom – 
mówi Piotr Der, komendant 
Straży Gminnej w Kobylnicy. 

Spora liczba zabawek, 

gier planszowych, masko-
tek, słodyczy i artykułów 
papierniczych wypełniła 
wnętrza świątecznych tore-
bek przygotowanych przez 
strażników. We wtorkowe 
popołudnie paczki trafiły do 
najmłodszych. Jak przyzna-
ją sami strażnicy, prezenty 
sprawiły ogromną radość 
dzieciom i ich rodzicom. 

Uśmiechy na twarzach ob-
darowywanych osób były 
natomiast największą na-
grodą dla osób zaangażo-
wanych w organizację całej 
akcji.

Akcja „Strażnicy Dzieciom” 
organizowana jest cyklicz-
nie, od 2015 roku, przez 
Straż Gminną w Kobylnicy.

Florystyczna zabawa 
dzięki KoBO
Jednym z pomysłów, który został zrealizowany w ramach Kobylnickie-
go Budżetu Obywatelskiego 2018, były warsztaty florystyczne w Łosinie. 
W ostatnich tygodniach grupa kilkunastu pań mogła poszerzyć swoją 
wiedzę na temat sposobów wykorzystania powszechnie dostępnych 
kwiatów i materiałów do stworzenia wyjątkowych ozdób.

- Warsztaty florystyczne 
kojarzą się przede wszyst-
kim z kwiatami. Jednak 
my stworzyliśmy wiele 
innych  ciekawych rzeczy 
nieposiadających kwiatów 
– mówi Agnieszka Malczew-
ska, instruktor świetlicy 
wiejskiej w Łosinie. W dzi-
siejszych czasach można 
kupić i zrobić wszystko, 
trzeba mieć tylko trochę 
czasu, chęci   odrobinę wy-
obraźni. Nie raz nie trzeba 
nic kupować, wystarczy 
pozbierać w lesie, poszpe-

rać na strychu, coś ze sobą 
skleić, by zrobić coś z nicze-
go – dodaje.

W zajęciach udział wzię-
ło kilkanaście pań. Już 
w pierwszych przygotowa-
nych przez nie projektach 
widać było, jak wiele po-
mysłów zrodziło się w ich 
głowach w czasie wspól-
nych spotkań. Dodatkowe 
wskazówki na temat tego, 
jak wykorzystywać po-
szczególne elementy, by 
rozbudowywać wyjątkowe 
dekoracje, jedynie spotę-

gowały ich kreatywność. 
Dzięki temu, że warszta-
ty odbywały się w okresie 
świątecznym, wiele pań po-
stanowiło skorzystać z oka-
zji i przygotować ozdoby, 
które później ustrajały ich 
domy.

Warsztaty florystyczne 
w Łosinie to jeden z 33 pro-
jektów, które zwyciężyły 
w KoBO 2018. Realizację 
tego zadania w czasie gło-
sowania poparło 418 osób.  
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Czyste powietrze Gminy Kobylnica
W grudniu 2018 r. zakończono realizację kolejnej edycji konkursu „Czyste powietrze Gminy Kobylni-
ca”, którego celem była modernizacja systemów grzewczych poprzez likwidację kotłów i pieców 
opalanych węglem lub koksem i zastąpieniu ich jednym z ekologicznych źródeł ciepła (kocioł na 
gaz, biomasę, elektryczny, pompa ciepła) na terenie Gminy Kobylnica.

Z roku na rok 
rośnie liczba 
chętnych osób, 
które chcą przy-
czyniać się do 
poprawy jakości 
powietrza w Na-
szej Gminie oraz 
żyć ekologicznie 
i wygodnie. Eko-
logicznie, ponie-
waż nowoczesne 
kotły i paliwo do 
nich zmniejszają 
emisję szkodli-
wych substancji 
do atmosfery. 
Wygoda zaś wy-
nika z bezobsługowości tych kotłów 
i mniejszego nakładu pracy własnej 
przy gromadzeniu paliwa do opalania. 

Gmina Kobylnica dofinansowała 34 
zadania. Łączna modernizacja źródeł 
ciepła w gospodarstwach domowych 
kosztowała ogółem 503.192,52 zł, 
w tym dofinansowanie ze środków 
Gminy Kobylnica wyniosło 91.451,60 
zł, co stanowi 18,17  % poniesionych 
kosztów. 

Zlikwidowane zostały 34 kotły 
węglowe o łącznej mocy 672,5 kW, 
zużywające razem 164 ton węgla 
rocznie. Zastąpione zostały 19 ko-
tłami na gaz o łącznej mocy 449 kW, 
14 kotłami na biomasę o łącznej 
mocy 202 kW oraz 1 pompą ciepła 
o mocy 9 kW. Przewidywane zuży-
cie wynosić będzie 47.196 m3 gazu 
oraz 47,5 tony biomasy rocznie. 

Emisja zanieczyszczeń zmniejszy 
się w przypadku:

- pyłów ogólnych o 3,279 
Mg/rok

- CO2 o 219,575 Mg/rok
- SO2 o 1,574 Mg/rok
- NOX o 0,104 Mg/rok

- CO o 7,363 Mg/rok
- emisja równoważna wyniesie 

15,066 Mg/rok.
Cztery zadania zostały dodat-

kowo dofinansowane przez Woje-
wódzki Fundusz Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku 
(WFOŚiGW) w ramach konkursu 
„Wymiana źródeł ciepła w  budyn-
kach wielorodzinnych” łączną kwotą 
16.048,10 zł. Był to osoby posiada-
jące lokal w budynku wielorodzin-
nym, które wcześniej wnioskowały 
o dofinansowanie w unieważnio-
nym Konkursie WFOŚiGW „Czyste 
Powietrze Pomorza” (edycja 2018).

Osoby, które są zainteresowane 
dofinansowaniem do wymiany sta-
rego kotła na źródło ekologiczne 
zapraszamy do skorzystania z  Kra-
jowego Programu „Czyste Powie-
trze” prowadzonego przez WFO-
ŚiGW w Gdańsku – szczegóły na 
stronie www.wfos.gdansk.pl

Chcesz wiedzieć 
szybciej niż inni? 

Informacja i bezpie-
czeństwo w Twojej 

komórce! 
Zapraszamy do zarejestrowania 

się w bezpłatnych serwisach infor-
macyjnych SMS Gminy Kobylnica, 
dzięki czemu otrzymacie Państwo 
najważniejsze lokalne informacje 
w postaci wiadomości SMS.

Z myślą o bezpieczeństwie oraz 
poprawie komfortu codzienne-
go życia mieszkańców powstał 
Samorządowy Informator SMS. 
Umożliwia on przekazywanie 
najważniejszych komunikatów 
związanych m.in. z zagrożeniami 
(wichury, gwałtowne burze, po-
wodzie), awarie prądu czy wody, 
imprezy kulturalne i sportowe, 
bezpłatne programy i badania. 

Włącz w swoim telefonie komór-
kowym tryb wysyłania wiadomo-
ści SMS. Jako wiadomość wpisz 
wybrany kod rejestrujący (wpisu-
jąc kod rejestrujący zwróć uwagę 
na kropkę i brak odstępów).  

Wyślij SMS* na numer 661 000 112 
Otrzymasz SMS z potwierdze-

niem rejestracji w wybranym 
serwisie.  Do wybranego serwisu 
rejestrujemy się przez wysłanie 
jednego SMS* Więcej informacji 
znajdziesz na naszej stronie inter-
netowej www.sisms.pl 

Serwisy informacyjne 
kod rejestrujący / kod wyrejestro-
wujący 
Mieszkańcy Tak.gsl06 / Nie.gsl06
Wydarzenia Kulturalne i Sporto-
we Tak.gsl06wks / Nie.gsl06wks 

*Opłata za wysłanie wiadomości 
SMS jest zgodna z Twoim planem 
taryfowym. Wysłanie wiadomości 
SMS o zdefiniowanej treści ozna-
cza akceptację regulaminu do-
stępnego na stronie www.sisms.pl 

UWAGA!
W celu usprawnienia komuni-

katora SISMS rozszerzyliśmy for-
mułę o nowe sposoby rejestrowa-
nia w systemie: 

- wprowadziliśmy podział na 
określone miejscowości, 

- wprowadziliśmy Komunikator 
SISMS przeznaczony dla posiada-
czy telefonów typu smartfon. 

Dzięki aplikacji będziesz otrzy-
mywać rozszerzone, bezpłatne 
powiadomienia z Gminy Kobylni-
ca. Do wiadomości mogą być do-
łączone zdjęcia, filmy, pliki audio.

Więcej informacji znajdziecie 
Państwo na stronie internetowej 
www.komunikator.sisms.pl

Z życzeniami u dostojnych jubilatów
Urodziny obchodzi 

każdy z nas, jednak 
w pewnym wieku ich 
świętowanie nabie-
ra jeszcze większego 
znaczenia. Tak było 
w przypadku pani Le-
okadii z Komorczyna 
i pana Jana z Wrzącej. 
Oboje mogą pochwa-
lić się imponującym 
wiekiem.

Pani Leokadia 
w styczniu obchodziła 
swoje 97. urodziny, na-
tomiast pan Jan – 95. 
W dniu urodzin odwie-
dził ich Wójt Gminy Ko-
bylnica oraz proboszcz 
parafii w Słonowicach. 
Były życzenia, wspo-
mnienia, okoliczno-
ściowy bukiet kwiatów, 
słodki upominek i – jak 
przystało na urodziny – 
życzenia.. 200 lat!

W Kczewie 
powstał nowy 
parking

W grudniu zakończyły 
się prace polegające na za-
gospodarowaniu terenu 
w obrębie świetlicy wiejskiej 
w Kczewie. Od kilku tygodni 
możemy więc pozostawić 
swoje samochody na par-
kingu, który powstał w są-
siedztwie budynku.

Inwestycję realizowało 
Przedsiębiorstwo Handlo-
wo – Usługowe Lorek ze 
Słupska. Nowy parking wy-
konany został w technologii 
z kostki brukowej. 

Budowę nowego parkin-
gu poprzedziło otwarcie 
świetlicy wiejskiej w Kcze-
wie, która przeszła proces 
termomodernizacji. Prace 
kosztowały niemal pół mi-
liona złotych. 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo kraju i państwie

Trudno określić precy-
zyjnie kiedy narody za-
częły utożsamiać pojęcia 
państwa i kraju. Kraj jed-
nak istniał zdecydowanie 
wcześniej nawet jako te-
rytorium plemienne. Od 
najdawniejszych czasów 
krajem nazywano jedno-
lity terytorialnie obszar 
ziemi zamieszkiwany 
przez językowo i kulturo-
wo zbliżone społeczności, 
często wyznające tę samą 
religię , normy etyczno-
-moralne i obyczaje. Kraj 
zatem to kulturowy zwią-
zek dusz pokrewnych 
w pełnym rozumieniu 
tego słowa z krwi etymo-
logię wywodzącego. Pań-
stwo natomiast to wyłącz-
nie aparat ucisku, który 
podporządkowaną sobie 
policją, wojskiem i apara-
tem fiskalnym wprowadza 
rządy autorytarne niekie-
dy demokracją dla nie-
poznaki zwane. Państwo 
to także tysiące nikomu 

niepotrzebnych urzędów 
i miliony spolegliwych 
z władzą sługusów w tych 
urzędach za wysokie 
apanaże zatrudnianych, 
niezależnie od tego czy 
dzierżymordą jest jego 
wysokość monarcha czy 
partyjny kacyk posiada-
jący parlamentarną więk-
szość. Kiedyś na „dzikim 
zachodzie” jak potrzebna 
była w miasteczku szko-
ła czy kościół to lokalna 
społeczność w dwa dni 
je budowała, zatrudniała 
nauczyciela i kaznodzie-
ję z własnych lokalnych 
środków. Miejscowy sa-
morząd zatrudniał też 
szeryfa a burmistrz i sę-
dzia pochodzili z wyboru 
i funkcje swe pełnili ho-
norowo. Sprawy w sądzie 
trwały zaś dziesięć minut 
a nie dziesięć lat jak to ma 
miejsce w rozwiniętych 
demokracjach. Wniosek 
z tego wypływa oczy-
wisty, że to samorządy 

najlepiej znają swoje po-
trzeby i możliwości i to 
one decydować powinny 
o przeznaczeniu posiada-
nych środków i zasobów. 
Tymczasem na naszym 
państwowym podwórku 
rozrasta się liczba poli-
tycznych urzędników. Za 
rządów Włodzimierza Ci-
moszewicza jego gabinet 
na początku roku 1997 
liczył tylko 14 ministrów 
i 63 wiceministrów. Nie-
chlubny rekord Europy 
padł natomiast pod ko-
niec grudnia 2017 roku, 
kiedy Morawiecki zastą-
pił Szydło na stanowisku 
premiera. Ministrów było 
na ów czas 20, a wicemi-
nistrów 101. Przypomnieć 
należy, że był to czas kie-
dy ministrowie oddawa-
li nagrody a Morawiec-
ki w ramach tej samej 
skromności obiecywał 
zmniejszenie ministerial-
nych etatów o 20%. Tym-
czasem bogata Francja 

zatrudnia tylko 18 mini-
strów i 20 wiceministrów, 
Niemcy 14 ministrów i 54 
sekretarzy stanu, Włochy 
16 ministrów i ośmiu 
ich zastępców. Na gło-
wę w tym rankingu biją 
nas tylko Węgry gdzie 
na jednego z 10 (tylko) 
ministrów przypada (aż) 
15,5 wiceministra. Stara-
my się jednak doganiać 
europejską i węgierską 
czołówkę. Premier mimo, 
że nie odwołał nikogo 
z obecnie urzędujących, 
utworzył nową synekurę 
ministerialną dla kolejne-
go specjalisty od spraw 
cyfryzacji, anty unijnego 
nacjonalisty z ruchu Mło-
dzieży Wszechpolskiej, 
Adama Andruszkiewicza. 
„Polskojęzyczne media” 
sugerują, że jest to rodzaj 
politycznego dilu mię-
dzy władzą państwową 
i władzą nacjonalistycz-
nych organizacji: „my ci 
prezydencie pozwolimy 

iść w rządowej asyście na 
czele Marszu Niepodle-
głości a ty powołasz w mi-
nistry jednego z naszych 
czołowych ideologów”. 
Szlaban prezydentowi 
uchylono! Najgorsze jest 
jednak to, że nazwisko no-
wego wiceministra figuru-
je w raportach zagranicz-
nych wywiadowni, wśród 
polskich polityków, którzy 
"mogą pozostawać pod 
wpływem służb Federa-
cji Rosyjskiej". Cyfryzacja 
to jednak dziedzina, któ-
ra ściśle wiąże się z bez-
pieczeństwem państwa 
i obywateli. Funkcji wice-
ministra nie może więc 
pełnić ktoś, na kim ciąży 
choć cień podejrzenia. 
W tym konkretnym przy-
padku ponoć nawet ABW 
nie przeprowadziło sto-
sownej kwerendy. Nowy 
wiceminister od spraw 
cyfryzacji przy swoich na-
ukowych kompetencjach 
może próbować jedynie 

zamienić cyfry arabskie 
na rzymskie, bo Arabów 
organicznie nie znosi. 
W Janowie Podlaskim da-
liśmy radę doprowadzić 
do upadku hodowli konia 
arabskiego. Mieć tylko 
nadzieję wypada, że za-
stąpi go na pewno lepszy 
koń, koń wszechpolski. 
Po cyfrach arabskich po-
zostanie nam do likwida-
cji jeszcze kawa arabska 
(Coffea arabica). Rzymskie 
cyfry, panie ministrze, 
są jednak też passé, bo 
chociaż Chrystus zdecy-
dowanie nie był wszech-
polakiem to ukrzyżowali 
go rzymscy siepacze a nie 
plugawe żydostwo jak się 
w ortodoksyjnych prze-
kazach podaje. Pal diabli 
Arabów, ich cyfry i kawę, 
tylko koni, tylko koni żal.

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

My samorządowcy, a dzięki Pań-
stwa zaufaniu i decyzji wyborczej, 
mam honor się do nich zaliczać, 
mamy jeden i tylko jeden prawdziwy 
problem do rozwiązania. Jak pogo-
dzić budżet gminy z oczekiwaniami 
społeczeństwa. To tylko pozornie 
nie jest trudne, bo jak mówi przysło-
wie: tak krawiec kraje jak mu materii 
staje. Przedmiotem naszego, a za-
tem i mojego starania jest zawsze 
podnoszenie poziomu życia miesz-
kańców naszej maleńkiej ojczyzny. 
Wiem jak ważne dla mieszkańców 
są solidne drogi i utwardzone kostką 
brukową chodniki. Wszystkim nale-
ży się także centralne zaopatrzenie 
w wodę i taki sam odbiór ścieków 
komunalnych. Nikt nie kwestionuje 
potrzeby istnienia sprawnie funkcjo-
nującej służby zdrowia i placówek 
oświatowych. Nie wszyscy jednak do 
dóbr podstawowych chcą zaliczać 

działalność i inwestycje w sferze 
kultury i masowego sportu. Choć 
do Krakowa mamy dość daleko to 
wszyscy jednak wiemy, że nie od 
razu go zbudowano. Nie od razu 
też da się rozwiązać wszystkie pro-
blemy społeczne, a tym bardziej in-
dywidualne kłopoty mieszkańców. 
Każdy problem, który zgłasza nam 
mieszkaniec gminy jest dla niego 
zapewne ogromnym kłopotem. Pro-
blemem staje się też dla pracownika 
gminy, który musi znaleźć sposób na 
jego rozwiązanie. Nie zawsze jednak 
da się to załatwić od przysłowiowej 
ręki. Zechciejcie Państwo pamiętać 
czasami, że w samorządzie pracują 
ludzie, którzy posiadają niezbędną 
wiedzę i doświadczenie w tej pracy 
a ich intencją nigdy nie jest działa-
nie wbrew interesowi mieszkańców. 
Niejednokrotnie to warunki pogo-
dowe i inne czynniki, na które pra-

cownicy urzędu nie mają wpływu, 
uniemożliwiają wykonanie pracy 
poprawiającej jakość życia poszcze-
gólnych mieszkańców. Nie można 
przecież poprawiać lokalnej drogi 
gruntowej w czasie ulewnych dresz-
czów. Wtedy bowiem i nawieziony 
tłuczeń i pieniądze wydane na na-
prawę zostają dosłownie wyrzucone 
w błoto. Niektórym  z Państwa wy-
daje się,  że płacąc podatki można 
od gminy wymagać wszystkiego. 
Podatki proszę Państwa, to jednak 
tylko niewielka część gminnego 
budżetu. To właśnie wielu szerego-
wych urzędników gminy dba o po-
zyskanie krajowych i unijnych środ-
ków celowych tak dobrze służących 
przecież wspólnemu dobru naszej 
społeczności. Dlatego powstrzy-
majmy się wszyscy od wyrażania 
złych emocji i nienawiści wzajemnej. 
Agresja w kontaktach z urzędnikami 

i sąsiadami, internetowy hejt, sprzy-
jają tworzeniu sytuacji stresowych 
a te niemal zawsze powodują opór 
i agresję drugiej strony. Zwracając się 
o pomoc, zgłaszając swój problem 
warto pamiętać, że urzędnik od wój-
ta poczynając to przecież też czło-
wiek niepozbawiony uczuć i emocji. 
Zdaję sobie sprawę z tego, że w kon-
taktach z urzędnikami spotkali się 
Państwo niekiedy z nieprzychylną 
postawą. Staramy się to zmieniać 
poprzez szkolenia interpersonalne, 
stosowanie indywidualnych konse-
kwencji ucząc jednocześnie cierpli-
wości w wysłuchiwaniu problemów 
naszych mieszkańców. Bądźmy więc 
dla siebie wzajemnie życzliwi a to 
sprzyjać będzie szybszemu porozu-
mieniu oraz, zapewniam Państwa, 
szybszemu i skuteczniejszemu roz-
wiązywaniu doraźnych problemów. 
Przypomnieć Państwu tylko pragnę, 

że słowa potrafią zabijać a wyraz hejt 
pochodzi w linii prostej od angiel-
skiego słowa 'hate', czyli nienawidzić 
i związane jest ze złośliwym komen-
towaniem wyglądu, zachowania 
osoby lub grupy, jej pracy i twórczo-
ści. Dziś, niemal w rocznicę śmierci 
Czesława Niemena, przytoczę jak-
że mądre słowa artysty: Przyszedł 
już czas, najwyższy czas, nienawiść 
zniszczyć w sobie. Ja ze swej strony 
zapewniam, że kocham wszystkich 
Państwa serdecznie. Spróbujmy, 
choć czasem, wzorem wypowiedzia-
nych równo 50 lat temu słów Johna 
F. Kennedy'ego powiedzieć sobie: 
Nie pytaj, co Twoja mała ojczyzna 
może zrobić dla ciebie, pytaj, co ty 
możesz zrobić dla swojej małej oj-
czyzny.

Bądźmy dla siebie życzliwi
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Krzysztof Bedka to doświad-
czony urzędnik. Przez ostat-
nie dwadzieścia lat pracował 
w słupskiej delegaturze Urzę-
du Marszałkowskiego Woje-
wództwa Pomorskiego, mię-
dzy innymi w Departamencie 
Środowiska i Rolnictwa, gdzie 
zajmował się ochroną środowi-

ska. Wcześniej pracował także 
w Urzędzie Miejskim w Słupsku 
w wydziale Gospodarki Prze-
strzennej i Komunikacji. 

Krzysztof Bedka ukończył 
Uniwersytet Gdański na wy-
dziale Nauk Społecznych 
oraz podyplomowo Prawo 
Administracyjne na wydziale 

Prawa i Administracji tego 
Uniwersytetu.

Do obowiązków nowego 
zastępcy wójta Gminy Kobyl-
nica należeć będzie między 
innymi, nadzór nad działal-
nością Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kobylnicy, Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Kobyl-

nicy, referatem Straży Gminnej 
w Kobylnicy oraz nad refera-
tem Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej Urzędu Gminy 
w Kobylnicy. Wspierać też bę-
dzie wójta Leszka Kulińskiego 
w innych powierzonych mu 
zadaniach.

7 stycznia 2019 roku, w Sali 

Narad Urzędu Gminy Kobylni-
ca, odbyło się uroczyste spo-
tkanie z Marcinem Świdrem. 
Podziękowania za długolet-
nią pracę i zaangażowanie 
w wykonywanie obowiązków 
otrzymał od Wójta Gminy Ko-
bylnica Leszka Kulińskiego oraz 
samych współpracowników. 

Marcin Świder przyznał, że pra-
ca w kobylnickim samorządzie 
była dla niego wyjątkowym 
okresem w życiu - wypełnio-
nym sukcesami i spotkaniami 
z ciekawymi ludźmi. Panowie 
zgodnie stwierdzili, że jeśli po-
jawi się taka możliwość, będą 
chcieli dalej współpracować. 

Nowy zastępca wójta Gminy Kobylnica
W Y W I A D  K U R I E R A

Leszek Kuliński powołał na to stanowisko Krzysztofa Bedka. Nowy zastępca złożył ślubowanie  
i objął stanowisko 2 stycznia 2019 roku. Zastąpił dotychczasowego wicewójta Marcina Świdra.

Pierwsze dni pracy 
w nowym miejscu już za 
Panem. Zdążył się Pan za-
aklimatyzować?

Krzysztof Bedka: Jako 
doświadczony stażem sa-
morządowiec problem 
aklimatyzacji mam już za 
sobą, natomiast ogrom 
wyzwań w nowym miejscu 
na pewno zaskoczy mnie 
jeszcze wieloma sytuacja-
mi, z którymi do tej pory 
nie miałem do czynienia. 
Niemniej jednak jestem 
pewien, że wraz z pomo-
cą doświadczonej kadry 
urzędników z Gminy Ko-
bylnica wywiążę się z po-
wierzonych mi przez Pana 
Wójta zadań. 

Dlaczego zdecydował 
się Pan związać zawodo-
wo z Gminą Kobylnica?

Choć jestem mieszkań-
cem Słupska, Gminę Kobyl-
nica i jej funkcjonowanie 
znam świetnie z rozmów 
i  doświadczenia mojej ro-
dziny i znajomych – miesz-
kańców Gminy. W superla-
tywach wypowiadają się 
oni o  warunkach mieszka-
nia tu oraz możliwościach 
i funkcjonowaniu Gminy, 

dlatego gdy tylko pojawiła 
się propozycja pracy, po-
stanowiłem sprawdzić, jak 
taka jednostka pracuje od 
środka na swój sukces.  

Zapewne jak każdy, 
przed podjęciem pracy 
w nowym miejscu, do-
konał Pan analizy. Jak 
postrzega Pan tutejszy 
samorząd? Jakie są jego 
mocne strony?

Kobylnica to prężnie 
rozwijająca się gmina 
nie tylko w skali woje-
wództwa pomorskiego, 
ale również w skali kraju. 
Zrównoważony rozwój 
jest bardzo dużym atutem 
gminy. Z jednej strony po-
zwala na utrzymanie walo-
rów środowiskowych, dla 
których wybiera jako miej-
sce swojego zamieszka-
nia duża część jej nowych 
mieszkańców, a z drugiej – 
utrzymuje solidne podsta-
wy ekonomiczne do działa-
nia wielu przedsiębiorstw.

Nakreślił Pan już swój 
plan pracy na najbliższy 
okres? Jakie działania za-
mierza Pan podjąć, w ja-
kich obszarach?

W rozmowach z Panem 
Wójtem uzgodniliśmy 
zakres powierzonych mi 
czynności. Należą do nich 
nadzór nad referatem 
Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej, Ośrod-
kiem Pomocy Społecznej, 
Gminna Biblioteką oraz 
Strażą Gminną. Poza bie-
żącymi działaniami pozwa-

lającymi na właściwe funk-
cjonowanie gminy, dużym 
wyzwaniem są zmieniają-
ce się przepisy dotyczące 
gospodarki odpadami. 
Dzięki działaniom podję-
tym przez Wójta w latach 
poprzednich system od-
bioru odpadów od miesz-
kańców gminy wyprze-
dził działania rządu, który 

o rok przesunął obowiązki 
związane z nowym syste-
mem segregacji odpadów. 
Jednak rosnące koszty ich 
zagospodarowania zmu-
szają samorządy do analizy 
i podjęcia działań, które 
pozwolą na utrzymanie 
wzrostu na poziomie mini-
malnym.  Z uwagi na moją 
wieloletnią pracę w zakre-
sie ochrony środowiska 
uważam, że moje doświad-
czenie może okazać się 
szczególnie cennym wkła-
dem w prace Urzędu Gmi-
ny w tym zakresie. 

Jest Pan związany 
z samorządem od lat, więc 
pewnie łatwiej jest osobie 
z takim doświadczeniem 
porównać sytuację pol-
skich samorządów teraz 
i w przeszłości. Czy dziś 
łatwiej, a może trudniej 
jest być samorządowcem?

Byłem aktywnym 
uczestnikiem budowy sa-
morządności na terenie 
województwa, odkąd pod-
jąłem pracę w samorządzie 
w roku 1999, gdy w ra-
mach reformy zlikwidowa-
no województwo słupskie 
i trafiłem do Urzędu Mar-
szałkowskiego Wojewódz-
twa Pomorskiego. Tamten 
czas to okres mozolnego 

budowania procedur po-
zwalających na sprawne 
działanie instytucji sa-
morządowych. Mimo, że 
samorząd przeszedł już 
wszystkie bolączki, moż-
na określić je „bolączkami 
wieku dziecięcego”, wciąż 
stoją przed nami nowe 
wyzwania, a praca w sa-
morządzie jest bargdzo dy-
namiczna. Pojawiają się 
rożnego rodzaju problemy 
wymagające szybkiej re-
akcji i  dogłębnej analizy, 
które często bardziej niż 
regulacje krajowe dotyka-
ją naszych Mieszkańców. 
Ci, będąc zaznajomionymi 
z ważną rolą samorządów 
w ich otoczeniu wymagają 
dużej odpowiedzialności 
i rozwagi w działaniach od 
samorządowców. Dlatego 
też myślę, że ciąży zarowno 
na mnie, jak i moich kole-
gach i  koleżankach presja, 
której jesteśmy w stanie 
sprostać. Reasumując, by-
cie samorządowcem nigdy 
nie było i  zdecydowanie 
nie będzie prostą rolą. Naj-
ważniejszym w mojej oce-
nie jest wykonywanie swo-
ich obowiązków możliwie 
najlepiej. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz
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Orkiestrowa niedziela w Kobylnicy

Około 10 tysięcy złotych udało się zebrać w trakcie finału Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Kobylnicy. 

W niedzielę, 13 stycznia, orkiestrowe granie mogliśmy usły-
szeć także w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
To właśnie tam odbywała się główna część imprezy. Kwestują-
cych wolontariuszy mogliśmy spotkać również na ulicach.

Sporą część z zebranej kwoty stanowią pieniądze uzyskane 
w czasie licytacji. Oprócz książek i płyt z autografami gwiazd, 
mogliśmy wylicytować piłkę z podpisami koszykarzy, sportowe 
koszulki ze specjalnymi dedykacjami, orkiestrowe gadżety i wie-
le innych, ciekawych przedmiotów. 

- Uzyskany wynik uznajemy za naprawdę duży sukces. Wyjąt-
kowe licytacje i ciekawy program zachęciły ludzi do przybycia 
na finał – podsumowuje krótko Kordian Zalewski, który koordy-
nował przygotowania do finału WOŚP w Gminie Kobylnica.

W programie kobylnickiego finału znalazło się także wiele 
występów artystycznych, pokazów tanecznych oraz laserowe 
show, które zakończyło całe wydarzenie. 

Fot. M.Tomasik
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Jubileuszowa edycja wystawy
Już po raz dwudziesty w Kobylnicy mogliśmy oglądać 

Wystawę Gołębi Rasowych i Drobiu Ozdobnego. Dwudnio-
wa impreza przyciągnęła sporą liczbę odwiedzających, któ-
rzy mogli podziwiać blisko 700 sztuk ptaków. 

Wśród niemal 70 ras, które zaprezentowano w czasie im-
prezy, pojawiły się nawet gołębie polskich raz zagrożonych 
wyginięciem - barwnogłówka poznańska, listonosz polski 
czy białka.

Imprezę zakończyło w niedzielę wręczenie nagród wła-
ścicielom najciekawszych i najwyżej ocenionych gołębi. 

Środkowopomorska Wystawa Gołębi Rasowych i Drobiu 
Ozdobnego zorganizowana została po raz 20. 
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W październiku uczennice 
klasy VII ze Szkoły Podstawo-
wej im. Polskich Olimpijczyków 
w Kwakowie, Liliana Dobierała, 
Maria Budzińska, Wiktoria Pie-
cyk i Patrycja Łukaczyk wzięły 
udział w ogólnopolskim pro-
jekcie realizowanym przez 
Goethe-Institut „Erlebnisreise 
mit Deutsch / Z niemieckim 
w drogę”. Spot, który nakrę-
ciły przy wsparciu nauczy-
cielki Sylwii Guzińskiej został 
wyróżniony przez komisję 
konkursową. Uczestniczki  
i szkoła otrzymały ciekawe na-
grody w postaci atrakcyjnych 
pomocy dydaktycznych (gry ję-
zykowe, grafiki, plakaty i karty 
pracy). Wszystkie elementy po-
łączone są tematyką podróży 
i zamknięte w jednym pudełku. 
Na pewno przydadzą się na lek-
cje o tematyce wakacyjnej.

 W SKRÓCIE

Powiedzcie trochę wię-
cej o tym, co stało się 
w grudniu i styczniu w wa-
szej sportowej karierze?

Kacper Protas: W listo-
padzie dostałem powoła-
nie na konsultację Repre-
zentacji Polski w kategorii 
wiekowej u12. Było to dla 
mnie wielkie wyróżnienie, 
dowód na to, że dzięki 
ciężkiej pracy i pomocy ko-
legów z zespołu i trenera 
zostałem zauważony i mo-
głem treować z najleprzpy-
mi zawodnikami w Polsce 
z rocznika 2006. Gra z or-
łem na piersi to spełnienie 
marzeń i mam nadzieję, że 
to dopiero początek.

Konrad Dąbrowski: Ja 
dopiero będę jechał na po-
czątku lutego na Zimową 
Akademię Młodych Orłów. 
Będą tam najlepsi  zawod-
nicy z naszego kraju i naj-
lepszych klubów takich jak, 
Lech Poznań, Legia Warsza-
wa czy Zagłębie Lubin. No 
i oczywiście Olimpijczyk 
Kwakowo. Już nie mogę się 
doczekać.  

Czy dla was, jako mło-
dych piłkarzy, był to do tej 
pory najważniejszy mo-
ment w sportowej karirze?

Konrad Dąbrowski: My-

ślę, że bardzo ważny 
i jest to duży krok do 
przodu. Czy najważniej-
szy to się dopiero okaże.  

Kacper Protas: Wiele 
ważnych momentów już 
za nami, a jeszcze więcej 
przed nami, z tych najważ-
niejszych co pamiętam, 
to na pewno  Mistrzostwa 
Polski w Warszawie czy 
Międzynarodowy Turniej 

w Hiszpanii. Wiele tych 
momentów pozwoliło 

nam dojsć tam, gdzie je-
steśmy teraz.

Z kim spotkaliście się na 
konsultacjach kadry? Jak 
wyglądał sam pobyt?

Kapcer Protas: Z zawod-
nikami eprezentacji Polski 
u16. Była bardzo fajna at-
mosfera, pomimo codzien-
nej rywalizacji, bo każdy 

z nas wiedział po co tam 
przyjechał, to po treningu 
wszyscy byliśmy kolegami. 
Ośrodek treningowy rew-
leacyjny i nawet mieliśmy 
swoich kucharzy.

Konrad Dąbrowski: 
Mnie dopiero to czeka, ale 
wierzę, że będzie dobrze. 
Poprzeczka będzie zawie-
szona bardzo wysoko, ale 
po to trenujemy każdego 
dnia żeby walczyć o swoje 
marzenia.

Nie mieliście komplek-
sów przed wyjazdem? 

Kacper Protas: Nie. Co-
dziennie trenujemy z bar-
dzo dobrymi zawodnikami, 
gramy z najlepszymi dru-
żynami w Polsce, a nawet 
z drużynami zagranicznymi, 
między innymi Stoke City. 
Wychodząc na boisko wszy-
scy jesteśmy równi, niech 
wygra lepszy.  

Konrad Dąbrowski: Do-
kładnie, w zespole mamy 
bardzo dużo świetnych za-
wodników i codziennie na 
treningu musimy dawać 
z siebie wszystko. Już nie-
długo jedziemy na turniej 
z Olimpijczykiem Kwakowo 
do Austrii i tam będziemy 
rywalizować z najlepszymi 
drużynami na świecie taki-
mi jak Barcelona, Real. Na-

szym marzeniem jest trafić 
oczywiście w grupie Barce-
lonę, chcemy z nimi zagrać 
i się nie boimy.

Jak wypadliście na tle 
pozostałych zawodników?

Kacper Protas: Ciężko po-
wiedzieć, nie mi to oceniać, 
dałem z siebie wsystko na 
tamten moment. Byliśmy 
po ciężkim sezonie i nie 
było łatwo. Poziom bardzo 
wysoki, ale myślę, że dałem 
radę.

Konrad Dąbrowski: Od-
powiem na to pytanie jak 
wrócę, ale jestem gotowy 
podjąć rywalizację.

Czy w związku z wyjaz-
dem na konsultacje kadry 
zrodziły się jakieś nowe 
szanse na dalszy roz-
wój? Zyskaliście uznanie 
w oczach sztabu szkole-
niowego?

Kacper Protas: Mam na-
dzieję, że tak, że zdobyłem 
uznanie, ale wiem też , że 
wiele pracy przede mną 
i będę trenował jeszcze 
więcej bo konkurencja jest 
duża. Skupiam się na tre-
ningu i wierzę, że najważ-
niejsze powołanie dostanę 
do seniorskiej Reprezenta-
cji Polski. Bo to jest moje 

marzenie. Oczywiście krok 
po kroku, jak na razie wal-
czymy o Centralną Ligę Ju-
niorów z Olimpijczykiem. 
Cały czas chcę się rozwijać 
i być lepszym.   

Jak udaje się wam go-
dzić tak duże zaangażo-
wanie w sport z nauką? 

Konrad Dąbrowski: Cza-
sami jest ciężko, ale daje-
my radę, szkoła jest ważna, 
wiemy o tym. Kapcer jest 
akurat jednym z najlep-
szych uczniów w szkole , 
tak więc można pogodzić 
i szkołę i treningi. Również 
nauczyciele czasami po-
zwalają nam nadrobić za-
ległości w dłużym okresie. 
W Szkole jesteśmy od 7:30 
do 16:00, trening kończy-
my o 19:30 cztery razy w ty-
godniu, sobota i niedziela 
mecz tak więc bardzo dużo 
czasu spędzamy poza do-
mem, ale kochamy to co 
robimy.

Jaki klub po Olimpijczy-
ku?

Konrad Dąbrowski: 
FC Barcelona  

Kacper Protas: 
FC Barcelona

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Kwakowska kuźnia młodych talentów
W Y W I A D  K U R I E R A

O tym, jak wiele w naszym życiu zależy od pasji, zaangażowania i ciężkiej pracy możemy przekonać się, patrząc na historię dwóch 
nastolatków trenujących w Uczniowskim Klubie Sportowym „Olimpijczyk” Kwakowo. Gdy kilka lat temu rozpoczynali przygodę z fut-
bolem, po cichu marzyli o karierach i grze w najlepszych klubach w kraju i Europie. Dzięki uporowi i determinacji systematycznie 
zbliżają się do realizacji swoich marzeń. 

 S P O R T

UWAGA!

Największe przeboje muzyki filmowej usłyszy-
my w trakcie koncertu, który 2 marca zorganizuje 
Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy we 
współpracy z Polską Filharmonią Sinfonia Baltica 
w Słupsku.

Motywy z takich hitów jak Jurrasic Park, Maska 
Zorro, Piraci z Karaibów, Ogniem i Mieczem czy całej 
sagi opowiadającej przygody słynnego Agenta 007 
wykonają Katarzyna Laskowska (sopran) wspólnie 
z Orkiestrą Sinfonia Baltica, której dyrygentem jest 
Ruben Silva.

Bilety na wydarzenie dostępne w sekretariacie 
GCKiP oraz na stronie kupbilecik.pl. Wstęp na wy-
darzenie możliwy dla osób niepełnosprawnych.
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Piękny jubileusz. Złote 
gody Państwa Jachowicz
20 grudnia 1968 roku w Urzędzie Stanu Cywilnego w Słupsku Pan 
Jan i Pani Zofia mieszkańcy Kobylnicy zawarli związek małżeński. 
W grudniu obchodzili okrągły jubileusz wspólnego pożycia. 

Wójt Gminy Kobylnica, 
podczas uroczystości w słup-
skim ratuszu, uhonorował 

w imieniu Prezydenta RP Do-
stojnych Jubilatów Medalami 
za Długoletnie Pożycie Mał-

żeńskie oraz tytułem Zasłużo-
ny dla Gminy Kobylnica. 

Wspólne kolędowanie w GCKiP
Kilkanaście kolęd i pastorałek w wykonaniu zawodowych muzyków, 
jak i nieco mniej doświadczonych artystów, mogliśmy usłyszeć w czasie 
koncertu, który 8 stycznia 2019r. odbył się w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy. 

Wieczorny koncert zgroma-
dził na jednej scenie Orkiestrę 
Gminnego Centrum Kultury 
i Promocji, uczestników za-
jęć muzycznych i teatralnych 
organizowanych w placówce 
oraz zespół „Ale Babki”.

Tytułem otwierającym 
świąteczne wydarzenie była 
kolęda, pt. „Nie było miejsca 
dla Ciebie”, zaśpiewana przez 
Oliwię Lewińską. Występ mło-
dej wokalistki był połączony 
z przedstawieniem przygo-
towanym przez seniorki gru-
py teatralnej działającej przy 
Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji. Publiczność mogła 
podziwiać występy młodych 
gitarzystów, w składzie: Julia 
Pędzik Bownik, Błażej Komi-

niak, Zofia Jaśkiewicz wraz 
z ich nauczycielem, Danielem 
Kalejtą. Nie zabrakło utworów 
takich jak „Gdy Śliczna Pan-
na”, „Przybieżeli do Betlejem”, 
„Gdy się Chrystus rodzi” czy 
„Gdy śliczna Panna”. Serca 
skradł występ młodziutkiej 
artystki, Hani Kalejty, która 
zaśpiewała kolędę, pt. „Lulaj-
że Jezuniu”. Pojawiły się także 
utwory zagraniczne, tj. „When 
child is born” zaśpiewany solo 
prze Karolinę Leszczyńską 
czy „Mary’s little boy child” 
w wykonaniu orkiestry GCKiP 
w Kobylnicy oraz uczniów. 
Świątecznej magii dodały 
skrzypce przygotowane przez 
pana Anrzeja Rajskiego wraz 
z licznie utalentowaną świtą 

muzyków. 
Świąteczne klimaty uwień-

czyły utwory  takie jak “Last 
Christmas” George’a Micha-
el’a czy “Driving  coming 
home for Christmas” autor-
stwa Chris’a Rea w wykonaniu 
orkiestry GCKiP w Kobylnicy 
wraz z uczniami. 

Młodzież ujęła publiczność 
swoim zapałem, wigorem 
oraz umiejętnościami gry na 
instrumentach muzycznych. 
Ten urokliwy wieczór pod 
znakiem wciąż jeszcze świą-
tecznej atmosfery zakończył 
występ kolęd w wykonaniu 
zespołu „AleBabki” pod prze-
wodnictwem pani Elżbieta 
Stec. 

Młodzi wolontariusze 
kwestowali na rzecz WOŚP
Mały Samorząd Uczniowski Szkoły Podstawowej w Kobylnicy po raz 
kolejny włączył się do zbiórki na rzecz WOŚP.

To już 27. Finał Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy. 
Tym razem zebrane pienią-
dze pomogą w zakupie no-
woczesnego 
s p r z ę t u 
m e -
d y c z -
n e g o 
d l a 

specjalistycznych szpitali 
dziecięcych. 

Najmłodsi wolontariu-
sze (uczniowie klas 1 – 3), 
w tygodniu poprzedzają-
cym finał, od poniedziałku 

do czwartku, starali się 
odwiedzić w klasach 

wszystkich uczniów na-
szej szkoły. Zbierając 

do puszek datki rozdawali 
serduszka i uśmiechy, które 
zniewalały wszystkich wokół. 
Otwierały serca i kieszenie 
młodych darczyńców. 

Udało się zebrać aż 839, 
86 złotych! Młodzi wolonta-
riusze już teraz zapowiadają 
kontynuację działań na rzecz 
WOŚP w przyszłym roku. 
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KORZYŚCI  PRACODAWCY  
Z  ZATRUDNIANIA OSÓB 
NIEPEŁNOSPRAWNYCH

Bulwersujące zachowanie 
kierowców na ulicy Jarzębinowej
Na słowa ostrej krytyki zasługują kierowcy, którzy w skandaliczny 
sposób zdewastowali pobocze ulicy Jarzębinowej. 

Na wniosek osób zamiesz-
kujących tę okolicę Łosina na 
ulicy Jarzębinowej pojawił się 
próg zwalniający, który miał 
ostudzić zapędy kierowców 
zbyt mocno wciskających pedał 
gazu przy przejeździe tą drogą. 
Niestety ale tak szybko jak uda-
ło się ograniczyć liczbę osób 
poruszających się ze zbyt dużą 

prędkością, tak szybko pojawili 
się kierowcy, którzy nie chcieli 
podporządkować się wpro-
wadzonym zmianom. Zamiast 
zredukować prędkość i spokoj-
nie pokonać próg, postanowili 
wykorzystać znajdujący się tuż 
obok fragment terenu.

Ze względu na obfite opady 
topniejącego śniegu, szybko zo-

stał on zdegradowany. Jedynym 
rozwiązaniem okazało się po-
stawienie metalowych słupków.

Bez odpowiedzi pozostawia-
my jednak pytanie, czy aż do 
takich środków trzeba się ucie-
kać, by nakłonić kierowców do 
bezpiecznej jazdy i poszanowa-
nia wspólnej wartości, jaką jest 
estetyka krajobrazu?

Na dzień 1 stycznia 2019r. każdy pracodawca zatrudniający w swoim za-
kładzie osoby niepełnosprawne może liczyć na następujące korzyści:

  zwolnienie z obowiązku wpłat kwot na rzecz PEFRON,
  dofinansowanie do wynagrodzenia pracowników niepełnosprawnych,
  dofinansowanie do składek na ubezpieczenie społeczne tych pracowników
  zwrotu części wynagrodzenia oraz obowiązkowych składek na ubezpie-
czenia społeczne nowo zatrudnionych pracowników niepełnosprawnych,

  zwrotu kosztów zatrudnienia asystenta niepełnosprawnego pracownika,
  zwrotu kosztów wyposażenia stanowiska pracy,
  zwrotu kosztów przystosowania stanowiska pracy, 
Poza tym należy zwrócić uwagę na to że zatrudniający osoby niepełno-

sprawne, korzysta z różnych  form dofinansowania do zatrudnionych osób 
niepełnosprawnych, zyskując pozytywny wizerunek, łączy osiąganie zysku 
z wrażliwością społeczną, natomiast  praca osoby niepełnosprawnej jest czę-
sto  najwyższą formą  rehabilitacji.

Podstawa prawna: 
  ustawa z dnia 26 czerwca 1974r. Kodeks pracy ( t.j. Dz.U. z 2018 
r. poz.917 ze zm.)

  ustawa z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i spo-
łecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (t.j. Dz. U. 
z 2018 r. poz.511 ze zm.)

  ustawa z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokal-
nych (t.j. Dz.U. z 2018 r. poz.1445 ze zm.).

Procedura i warunki ubiegania się o zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej w 2019r.

Przez producenta rolnego 
uważa się osobę fizyczną, osobę 
prawną lub jednostkę organiza-
cyjną nieposiadającą osobowości 
prawnej, będącą posiadaczem go-
spodarstwa rolnego w rozumieniu 
przepisów ustawy o podatku rol-
nym. Składający wniosek o zwrot 
podatku akcyzowego wykorzysty-
wanego do produkcji rolnej musi 
m.in. być posiadaczem gospodar-
stwa rolnego w momencie składa-
nia wniosku.

LIMIT ZWROTU PODATKU AK-
CYZOWEGO W 2019 R. WYNOSI:

100,00 zł x ilość ha użytków rol-
nych oraz 30,00 zł x średnia roczna 
liczba dużych jednostek przelicze-
niowych BYDŁA NOWOŚĆ! 

W celu uzyskania danych o licz-
bie dużych jednostek przelicze-
niowych bydła producent rolny 
(który zajmuje się hodowlą bydła) 
musi złożyć w biurze powiatowym 
Agencji Restrukturyzacji i Moder-

nizacji Rolnictwa właściwym dla 
siedziby stada Wniosek o wydanie 
informacji o średniej rocznej licz-
bie DJP bydła w gospodarstwie. 

Wzór wniosku dostępny jest 
w biurze powiatowym ARiMR 
Słupsk ul. Jana Pawła II 1 pok. Nr 
107 oraz na stronie internetowej 
Gminy Kobylnica. 

Aby uzyskać zwrot podatku ak-
cyzowego należy:

1. Złożyć w terminie od 1 LUTE-
GO 2019r. do 28 LUTEGO 2019r. do 
Urzędu Gminy w Kobylnicy wnio-
sek o zwrot podatku akcyzowe-
go wg załączonego wzoru (wzór 
wniosku określa Rozporządzenie 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
z dnia 20 grudnia 2018r.). 

2. Do wniosku należy dołączyć 
faktury VAT za zakupiony olej 
napędowy w okresie 6 miesięcy 
przed terminem złożenia wniosku 
tj. w okresie od 1 SIERPNIA 2018r. 
do 31 STYCZNIA 2019r. Faktury 
VAT muszą być wystawione na 

osobę będącą płatnikiem podatku 
rolnego (wnioskodawcę).

3. Do wniosku należy dołączyć 
informację z Agencji Restruktu-
ryzacji i Modernizacji Rolnictwa 
o wartości wskaźnika dużych jed-
nostek przeliczeniowych bydła za 
2018r. (informację składają tylko 
ci producenci rolni, którzy zajmują 
się hodowlą bydła na terenie Gmi-
ny Kobylnica)

Wypłata zwrotu podatku na-
stąpi w m-cu kwietniu 2019r. 
gotówką w kasie tut. Urzędu lub 
przelewem na rachunek bankowy 
wnioskodawcy .

Podstawa prawna:
ustawa z dnia 10 marca 2006 

roku o zwrocie podatku akcyzo-
wego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego 
do produkcji rolnej (j.t. Dz.U. 2015 
poz. 1340 oraz z 2018 r. poz. 2244 
i 2247).

Zwrot podatku akcyzowego przysługuje producentowi rolnemu, 
który jest posiadaczem gospodarstwa rolnego.

Zmiana terminu 
wywozu tworzyw 

sztucznych

Informujemy o zmianie terminu 
wywozu odpadów - metali i two-
rzyw sztucznych z dnia 20 stycznia 
na dzień 29 stycznia (wtorek) dla 
Mieszkańców:

- Widzina;
- Kobylnicy, ul.: Bukowej, Brzo-

zowej, Dębowej, Jaśminowej, Jo-
dłowej, Kalinowej, Olchowej, Przy 
Torach, Widzińskiej, Wierzbowej, 
Wiśniowej, Zacisznej, Źródlanej;

- Kobylnicy ul.: Banacha, Dro-
gowców, Drzymały, Głowackiego, 
Grabskiego, Kądzieli, Kolejowej, 
Kosynierów, Krzywej, Mikołajczy-
ka, Narutowicza, Parkowej, Poczto-
wej, Polnej, Przemęckiej, Stefczyka, 
Szczecińskiej, Tetmajera, Transpor-
towej, Witosa, Zarszyńskiej.

Za utrudnienia przepraszamy.

Podium za bystre oko
Uczestniczka zajęć fotograficznych 

i plastycznych GCKiP w Kobylnicy, 
Katarzyna Lisowska zajęła trzecie 
miejsce (kat.12-13 lat) w XI Międzyna-
rodowym Konkursie Fotograficznym 
„Dzieje Mistrzów inspiracją współcze-
snej fotografii” zorganizowanym przez 
Dom Kultury „Bronowice” w Lublinie. 

Katarzyna jest młodym plastykiem 
zaangażowanym w wiele działań arty-
stycznych. We wspomnianym konkur-
sie fotograficznym brały udział także 
inne uczestniczki zajęć: Natasza Kowa-
lewska, Aleksandra Kozioł i Zuzanna 
Głowińska. 

Prace zostały wykonane pod kie-
runkiem instruktora p. Anny Bajer .

Laureatce oraz innym uczestnicz-
kom gratulujemy pięknych zdjęć 
i życzymy kolejnych tak znakomitych 
prac i wielu sukcesów.
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Roboty wkroczyły do biblioteki

GBP w Kobylnicy dostała się do drugiej edycji 
projektu „Kodowanie w bibliotece” w ramach Pro-
gramu Rozwoju Bibliotek. Dzięki temu otrzymała 
grant w postaci trzech robotów Photon wraz z akce-
soriami, tabletów do sterowania i gier planszowych 
„Scottie Go!”

- Przy tak szybko rozwijającej się cyfrowej techno-
logii podstawy programowania są konieczne, żeby 
nadążyć za zmieniającymi się trendami. Ucząc kodo-
wania już od małego, uczestnicy warsztatów z Pho-
tonami w przyszłości na tym skorzystają, rozwijając 
umiejętność logicznego myślenia i rozwiązywania 
problemów łatwiej odnajdą się chociażby na rynku 
pracy – podkreśla Renata Sztabnik, dyrektor kobyl-
nickiej bilblioteki.

Pierwsze zajęcia z kodowania za nami. Biblioteka-
rze zapowiadają, że roboty pojawiać się będą syste-
matycznie w każdej filii. 

Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy zdążyła już przyzwyczaić swoich fanów do działań, 
które wykraczają poza standardy funkcjonowania typowej książnicy. Kolejnym krokiem w stronę 
innowacyjności jest organizacja zajęć z robotyki. 

Dzień języków 
obcych w szkole 
w Kwakowie
W przeszłości Mikołaj Rej stwierdził, że „Pola-
cy nie gęsi, swój język mają”. Jakkolwiek nie 
sposób mu nie przyznać racji, to jednak na-
leży pamiętać, że znajomość innych języków 
nigdy nam nie zaszkodzi, a co więcej - na ich 
znajomości możemy jedynie skorzystać. 

Świadomość tego mają 
także uczniowie szkoły 
z Kwakowa, którzy, wspie-
rani przez nauczycielki ję-
zyków obcych, Katarzynę 
Wieczorek oraz Sylwię Gu-
zińską, po raz kolejny udo-
wodnili, że inne języki są dla 
nich „obce” tylko z nazwy.

Na początku Dnia Ję-
zyków Obcych uczniowie 
zaprezentowali występy 
artystyczno-muzyczne za-
równo w języku angielskim, 
jak i niemieckim. Mimo 
edukacyjnego charakte-
ru tego święta, w szkole 
postanowiono dodać mu 
prawdziwej rywalizacji. 
Zorganizowano więc tur-
niej szkolny w grze Kahoot, 

w której wzięli udział wszy-
scy uczniowie z klas IV-VIII. 
Uczestnicy nie tylko musieli 
wykazać się znajomością 
kultury, historii oraz zna-
nych osobistości z Wielkiej 
Brytanii i Niemiec, ale na-
gradzane były również ich 
szybkość oraz refleks w za-
znaczaniu właściwych od-
powiedzi. 

Każdy tego dnia w ramach 
swoich możliwości ubrał 
się według kolorystyki flag 
Wielkiej Brytanii lub Nie-
miec, a na koniec nasza 
nowa brytyjska książęca 
para, Harry oraz Meghan, 
rozdali każdemu słodki po-
częstunek.

Zespół Raz, Dwa, Trzy 
z koncertem w Kobylnicy

„Ważne piosenki” to wyjąt-
kowa podróż po świecie mu-
zycznych inspiracji zespołu 
Raz Dwa Trzy. Na ich tle Adam 
Nowak snuje opowieść o życiu, 
miłości i zakamarkach ludzkiej 
duszy. Zapraszamy do spędze-
nia wspólnego wieczoru i wy-
słuchania historii zamkniętych 
w „Ważnych piosenkach”.

Koncert w Gminnym Cen-
trum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy odbędzie się 10 marca. 
Początek o 18.00.

Bilety do nabycia w sekreta-
riacie placówki oraz na stronie 
internetowej kupbilecik.pl.

Wstęp na wydarzenie możliwy 
dla osób niepełnosprawnych. 

Walentynkowe spotkanie z Johnem Porterem 
Na wyjątkowy wieczór, nie tylko dla zakochanych, zaprasza Gminne Centrum Kultury i Promo-
cji w Kobylnicy. 15 lutego wystąpi tu John Porter. Walijski muzyk zaprezentuje utwory ze swoje-
go ostatniego krążka „Honey Trap”. Bilety do nabycia w sekretariacie GCKiP.  

John Porter urodził się 15 
sierpnia 1950 roku w Walii. 
W poszukiwaniu życiowej drogi 
w 1976 roku dociera do Polski, 
gdzie postanawia osiedlić się na 
stałe. Początek kariery to przede 
wszystkim współpraca z Korą 
i Markiem Jackowskim, z który-
mi współtworzył trio 'Mannam 
- Elektryczny Prysznic', gdzie grał 
na gitarze akustycznej. Trzy lata 
później artysta opuszcza zespół 
i zakłada swoją własną formację, 
którą nazywa po prostu Por-
ter Band. W tym samym roku, 
w ciągu zaledwie 4 dni, grupa 
nagrywa swój debiutancki krą-
żek, zatytułowany "Helicopters".  
Mimo problemów z promocją 
album został dobrze przyjęty 
przez fanów, a nawet zyskał 

miano płyty roku w kategorii 
rock. Drugim i zarazem ostatnim 
wydawnictwem ówczesnego 
Porter Band był zapis jednego 
z koncertów grupy. Materiał za-
tytułowany "Mobilization" uka-
zał się dopiero dwa lata po jego 
nagraniu. Kolejnym znaczącym, 
aczkolwiek bardzo krótkim roz-
działem w twórczości Johna był 
projekt China Disco. Rezultatem 
współpracy z Winicjuszem Chró-
stem, Andrzejem Mrowcem, 
Krzysztofem Ścierańskim i Jose 
Torresem był niestety tylko je-
den album wydany już po rozpa-
dzie zespołu. Po tym wydarzeniu 
John wraca do gitary akustycz-
nej i postanawia samodzielnie 
kontynuować swoją muzyczną 
drogę. W 1983 roku wydaje pły-

tę "Magic Moments", pierwszy 
album unplugged w Polsce. 
W sumie artysta wydaje jeszcze 
pięć świetnych akustycznych 
albumów. Na początku lat '90 
John Porter wraca do elektrycz-
nych brzmień, formuje nowy 
skład i jako zespół Mirror wyda-
je krążek "Right Time". Kolejnym 
powrotem była reaktywacja 
Porter Bandu i wydanie "Alexan-
drii". Mimo ciepłego przyjęcia 
i początkowych sukcesów for-
macja rozpada się, a John Porter 
zawiesza swoją działalność na 
rynku muzycznym. W 1990 roku 
John w wielkim stylu powraca 
jako Porter Band, ale w zupełnie 
odnowionym składzie. Muzycy 
wydali jeden album studyjny 
"Porter Band '99", koncertowe 

"Electric", oraz nagrali materiał 
na nowy krążek zatytułowany 
"Psychodelikatesy". Niestety 
z powodu problemów ze zna-
lezieniem wydawcy zespół roz-
padł się, a płyta dopiero dzięki 
tegorocznej "Antologii" pojawi 
się na rynku. 

Kolejnym etapem artystycz-
nym była współpraca z Anitą 
Lipnicką. Zarejestrowany w 2002 
roku utwór "For you" zaśpiewany 
wspólnie z Anitą okazał się być 
kolejnym punktem zwrotnym 
w karierze Johna. Rok później 
ukazuje się płyta "Nieprzyzwoite 
piosenki", która została entuzja-
stycznie przyjęta zarówno przez 
fanów, jak i krytyków.

Krążek osiągnął status "Złotej 
płyty", oraz otrzymał Fryderyka 

za "Najlepszy 
album".

Kolejne wy-
dawnictwo "Inside 
story", także zostało 
docenione i tak jak po-
przedni krążek zyskał miano 
"Złotej płyty". Również w 2005 
roku John Porter zostaje od-
znaczony medalem "Zasłużony 
Kulturze Gloria Artis"s. W 2008 
roku ukazała się ostatnia płyta 
duetu Lipnicka Porter „Good-
bye”, a 2011 John Porter nagrał 
długo oczekiwaną solową płytę 
„Back in Town”. 6 października 
2014 roku odbyła się premiera 
"Honey Trap". Od ostatniej płyty 
autorskiej John Porter jest go-
ściem na płytach Adama Ner-
gala, w projekcie „Chaos pełen 

idei” Wojtka 
Mazolewskie-

go, jak rów-
nież wziął udział 

projekcie z Alicją 
Domańską. W 2019 roku 

ma ukazać się kolejny krążek au-
torski Artysty.

Koncert w Gminnym Cen-
trum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy odbędzie się 15 lutego. 
Początek o godz. 18.00. Bilety do 
nabycia w sekretariacie Gmin-
nym Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy. 

Fot. Materiały prasowe

Wstęp na wydarzenie 
możliwy dla osób 

niepełnosprawnych.
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Zapraszamy nauczycieli i uczniów szkół podstawowych do 
udziału w V edycji ogólnopolskiego konkursu ekologicznego 
„Mistrz Recyklingu Maks porządkuje odpady” pod patronatem 
Pana Marszałka Województwa!

Dzieci i młodzież z klas 3-7 szkół podstawowych odpowiedzą 
na pięć pytań otwartych i dziesięć zamkniętych na temat selek-
tywnej zbiórki, odzysku i recyklingu odpadów, także zużytego 
sprzętu elektrycznego i elektronicznego. Konkurs odbędzie się 
w terminie od 15-go stycznia do 30-tego marca 2019. Jak co roku 
mamy dla uczestników ciekawe gry edukacyjne. Odbędzie się 
wirtualna rozgrywka w recyklingu elektroodpadów - Liga Elektro-
recyklingu. Ekozespoły będą także wspólnie konstruować roboty 
z nowoczesnych materiałów o kosmicznych właściwościach! We-
zmą udział w kampanii „STOP jednorazowemu plastikowi”.

W kwietniu br. jury oceni nadesłane prace konkursowe i przy-
zna nagrody - przyrodnicze i techniczne wyjazdy studialne. Kon-
kurs jest bezpłatny, wystarczy wypełnić zgłoszenie dostępne na 
stronie www.chlorofil.com.pl

Przystępując do konkursu dowiesz się, dlaczego tak ważna jest 
selektywna zbiórka odpadów. Dlaczego współczesny świat wciąż 
szuka nowych rozwiązań dla recyklingu i dlaczego coraz więcej 
przedmiotów projektuje się w tzw. cyklu zamkniętym.

Źródło: 
Materiały organizatora

K O N K U R SSukces „Sparty” w gdańskim turnieju
Z pucharem za zajęcie pierwszego miejsca wrócili z gdańskiego turnieju młodzi piłkarze 
Uczniowskiego Klubu Sportowego „Sparta” Sycewice. Stylem i skutecznością imponował cały 
zespół, a ponadto do rąk Kacpra Patyka trafiło indywidualne wyróżnienie. Młody zawodnik 
z Sycewic został uznany najlepszym piłkarzem całych zawodów.

Choć cały turniej sycewic-
ki zespół zakończył na naj-
wyższym stopniu podium, 
to pierwsze jego minuty nie 
wskazywały na to, że „Sparta” 
zajdzie aż tak wysoko.

- Trema towarzyszyła 
pierwszym meczom naszych 
małych piłkarzy. Potem 
chłopcy grali coraz lepiej 
i wszyscy zasługują na wy-
różnienie. Jednak żeby wejść 

do półfinałów musieli po 
grach eliminacyjnych rozgry-
wać dodatkowy pojedynek, 
po 5 rzutów karnych z Dra-
gon Bojano. Spartanie trafiali 
skuteczniej a bramkarz obro-

nił 3 rzuty karne – mówi tre-
ner Ryszard Hendryk.

W półfinale Sparta po-
konała gospodarzy Victo-
ria Gdańsk 4-0. Wszystkie 
trafienia w tym spotkaniu 
były zasługą Kacpra Patyka. 
Kibicom futbolu w naszym 
regionie to nazwisko po-
winno być znane. Ojciec 
chłopaka, Henryk Patyk, 
przez lata występował na 
piłkarskich boiskach.

Dzięki trafieniom Kacpra 
Patyka „Sparta” awansowała 
do finału. W decydującym 
o losach całego turnieju 
spotkaniu Spartanie poko-
nali Cassubian Bolszewo 3-0 
po bramkach znakomitego 
strzelca Kacpra Patyka.

Skład UKS „Spart”: Olek 
Mirocha br., Kacper Patyk, 
Miłosz Panek, Aleks Bodak 
Oli Mazurek, Jaś Karpiński, 
Adaś Kosakowski, Cyprian 
Janik ,Tymon Ignatowicz. 
Trener Ryszard Hendryk.

Uwaga na zamarznięte zbiorniki wodne. 
Miejskie Centrum Zarządzania Kryzysowego w Słupsku ostrzega przed wchodzeniem na lód.
Wchodzenie na zamarznięte zbiorniki wodne zawsze jest ryzykowne. Mimo że lód w wielu 
miejscach wydaje się być gruby, to już kilka metrów dalej może być cienki. Poruszanie się 
po lodzie bez odpowiedniej wiedzy i sprzętu asekuracyjnego może zakończyć się tragicz-
nie! Bezwzględnie powinno unikać się samodzielnego przebywania na lodzie. Chodzenie 
po zamarzniętych akwenach, ślizganie się, bieganie czy też skracanie sobie drogi niesie ze 
sobą poważne niebezpieczeństwo – możemy stracić życie.

To co dla niektórych wy-
daje się bagatelne, dla in-
nych niestety może zakoń-
czyć się tragicznie. Mowa 
tu o sytuacjach, w których 
ludzie chcący skrócić sobie 
drogę lub miłośnicy wędko-
wania, bezmyślnie wchodzą 
na zamarznięte tafle jezior 
lub rzek. Gdyby zastanowić 
się nad tym choć przez chwi-
lę, to oczywistym jest, że ni-
gdy nie ma stuprocentowej 
pewności co do trwałości 
lodowej tafli pokrywającej 
wodną toń.

Aby uniknąć wypadków 
w trakcie czynnego wypo-
czynku na śniegu i lodzie, 
warto stosować kilka nie-
zbędnych rad:

  zawsze informujmy dokąd 
i którędy idziemy oraz pla-
nowym czasie powrotu,

  na wycieczki po górach, lo-
dzie wybierajmy się w za-
ufanym towarzystwie bio-
rąc ze sobą sprawne środki 
łączności i asekuracyjne 
(kolce lodowe, kamizelka 
asekuracyjna),

  nie ślizgajmy się na za-

marzniętych rzekach 
i jeziorach, korzystajmy 
raczej z zorganizowanych 
lodowisk oraz innych form 
czynnego wypoczynku na 
lodzie,

  nigdy nie skracajmy sobie 
drogi idąc przez zamarz-
nięte zbiorniki wodne

Przypominamy!
Co robić, jeśli POD KIMŚ za-

łamie się lód?

  w przypadku załamania 
lodu staraj się zachować 
spokój i próbuj wzywać po-
moc,

  rozejrzyj się wokół, czy nie 
ma w pobliżu dorosłej oso-
by, jeśli jest poproś o po-
moc,

  nie wchodź na lód, gdyż 
w tym miejscu może być on 
słaby i też może zarwać się 
pod tobą,

  wezwij pomoc  – numer 
112, 998,

  dzwoniąc na 112, 998 
przedstaw się, powiedz 
spokojnie co się stało, po-
daj miejsce w którym je-

steś, jeśli nie wiesz, gdzie 
się znajdujesz, podaj jak 
najwięcej szczegółów, cha-
rakterystycznych cech, np. 
budynki w pobliżu, droga, 
czekaj na przybycie pomo-
cy, nie rozłączaj się, zostań 
w stałym kontakcie telefo-
nicznym z numer alarmo-
wym,

  staraj się podać lub rzucić 
cokolwiek, za co można się 
trzymać np. linę, gałąź, kurt-
kę, długi szalik,

  jeżeli jest taka możliwość 
należy szybko przebrać nie-
doszłego topielca w suche 
ubranie.

Kiedy zauważymy osobę 
tonącą, należy zadzwonić na 
numer alarmowy 112, 998. 
Jeśli w zasięgu ręki mamy 
jakąś gałąź lub długi szalik 
lub też inny przedmiot przy 
pomocy którego możemy po-
móc osobie tonącej możemy 
spróbować podczołgać się na 
bezpieczną dla nas odległość 
i postarać się podać poszko-
dowanemu drugi koniec.

Co robić, jeśli POD TOBĄ 

załamie się lód?

  nie wpadaj w panikę, 
zachowaj spokój,

  próbuj wzywać po-
mocy,

  oszczędzaj siły na wy-
dostanie się z wody,

  wydostanie się z wody 
bez niczyjej pomocy 
o własnych siłach jest 
niezwykle trudne – 
ręce ślizgają się po mokrym 
lodzie – dlatego bardzo 
ważne jest posiadanie od-
powiedniego sprzętu,

  jeśli to możliwe zdej-
mij buty, zrzuć plecak, 
wierzchnie ubranie, łatwiej 
będziesz mógł utrzymać 
się na powierzchni,

  najlepiej położyć się płasko 
na wodzie, rozłożyć szero-
ko ręce i starać się wpeł-
znąć na lód. Staraj się po-
ruszać w kierunku brzegu 
leżąc cały czas na lodzie,

  jeśli się wydostaniesz, 
nie wstawaj, powoli prze-
czołgaj się w bezpieczne 
miejsce,

  jeżeli jest tak możliwość 

szybko przebierz się w su-
che ubranie.

Pamiętajmy, że lód jest 
zdradliwy, a jego grubość 
i wytrzymałość może być my-
ląca!!!

PAMIĘTAJMY, ŻE POKRY-
WY LODOWE ZBIORNIKÓW 
WODNYCH BYWAJĄ BAR-
DZO ZDRADLIWE.

MCZK w SŁUPSKU APELU-
JE O ROZWAGĘ I NIE WCHO-
DZENIE NA ZAMARZNIĘTE 
JEZIORA, KANAŁY, RZEKI 
ORAZ STAWY. 

Źródło: MCZK w Słupsku

Język angielski dla 
dorosłych. Darmowy 

kurs angielskiego  
w Sycewicach

Zajęcia odbędą się 6 
lutego 2019 r. o godz. 
17.00 w bibliotece w Sy-
cewicach, ul. Sportowa 5.

Kurs skierowany jest 
do osób dorosłych, któ-
re dopiero rozpoczynają 
swoją przygodę z angiel-
skim. Zajęcia będą miały 
charakter praktyczny 
- uczestnicy nauczą się 
mówić przy minimal-
nym wykorzystaniu 
gramatyki w nauce.
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Baran 
21.03 – 20.04

Karta Tarota: 
XIII Trans-

formacja / Spróbuj nie 
grzebać się w przeszło-
ści, by móc otworzyć 
się na nowe zdarzenia 
w Twoim życiu. W lutym 
masz szanse na zdobycie 
nowych umiejętności. 
Twoje sprawy finansowe 
i urzędowe znajdą szczę-
śliwy finał. W tym mie-
siącu walentynki, z któ-
rymi wiążą się marzenia 
o czułej miłości, lecz nie 
wszystkim one się speł-
nią. Szczególnie stałe 
związki baranów mogą 
być zagrożone. Bądź-
cie czujni i pamiętajcie, 
że w miłości potrzeba 
sporej tolerancji, nieco 
rozsądku i racjonalnego 
wglądu w sprawy serco-
we. W sprawach rodzin-
nych lepiej wyjdziesz 
na tym. Jeśli czasami 
posłuchasz, co domow-
nicy mają do powiedze-
nia. Przesłanie: Trzeba 
się mądrzej sprawować, 
żeby potem nie żałować. 

Byk 
21.04 – 21.05

Karta Taro-
ta: Siódemka kielichów/ 
zrób wszystko, aby wła-
ściwie wybrać jedną z kil-
ku możliwości. W lutym 
los obdarzy Cię świeżą 
energią, a gwiazdy ześlą 
Ci szczęście, dzięki temu 
większość z tego, co so-
bie zaplanujesz zakończy 
się powodzeniem. Poza-
łatwiasz wszystkie zale-
głe sprawy, podejmiesz 
trudne decyzje, przepro-
wadzisz ważne rozmowy. 
Masz widoki na awans, 
podwyżkę – nie bój się 
o nie prosić. Nagłe i nie-
przewidziane sytuacje na-
kreślą Ci drogi wyjścia 
z kłopotów finansowych 
i pomogą znaleźć nowe 
źródła pozyskiwania pie-
niędzy. Masz doskonały 
czas na budowanie trwa-
łych i wartościowych 
związków. Przesłanie: 

wiara czyni 
cuda. 
Bliźnięta 
22.05 –21.06

Karta Tarota: Siódemka 
buław / postaraj się nie 
tłumić swoich potencja-
łów. Powoli będzie po-
prawić się Twój nastrój. 
Dzięki wzrostowi kre-
atywności wiele spraw 
się uprości i wpadniesz 
na jakieś wyjątkowo do-
bry pomysł. Twoje życie 
będzie toczyć się barw-
nie i ciekawie. Spróbuj 
zainteresować się jakąś 
nową dziedziną wie-
dzy lub poszukaj hobby. 
W sprawach sercowych 
wiele może się zmienić. 
W powietrzu wisi romans, 
odsuń zwątpienie, gdyż 
naprawdę masz szansę 
na piękną miłość. W pra-
cy trzeba będzie podjąć 
wyjątkowo duży trud, 
ale wyniki przejdą Twoje 
najśmielsze oczekiwa-
nia. W sprawach finanso-
wych otrzymasz wsparcie 
i pomocne podpowie-
dzi. Przesłanie: kto żyje 
z ludźmi, to i ludzie z nim.

Rak 
22.06 – 22.07

Karta tarota: 
Piątka mieczy/ sprytnie 
wybrniesz z trudnej sy-
tuacji urzędowej. Ten 
miesiąc będzie zdomi-
nowany głównie przez 
pracę zawodową. Obu-
dzi się twoja ambicja, 
zapragniesz zawalczyć 
o więcej. Powoli będziesz 
piąć się coraz wyżej, sze-
fostwo doceni Twoje sta-
rania, wkrótce zostaniesz 
wynagrodzony. Uda Ci 
się pokonać konkuren-
cję, otrzymasz awans 
i wzmocnisz autorytet. 
W sprawach sercowych 
powinieneś nieco odpu-
ścić, aby wszystko mogło 
się ułożyć na nowo. Bę-
dzie wiele możliwości do 
wykorzystania, nie oba-
wiaj się nowego, aby nie 
zmarnować szansy. Prze-
słanie: Każdy ma prawo 
do popełnienia błędów.

Lew 
23.07 – 23.08

Karta Tarota: 
P u s t e l n i k / 

Działaj we własnym odpo-
wiednim dla siebie tempie. 
W lutym będziesz mieć 
doskonały czas na rozwój. 
Chociaż nie bez trudu. Jeśli 
będziesz postępować spo-
kojnie i konsekwentnie, to 
uda Ci się rozwiązać pro-
blemy zawodowe, ale nie 
bierz na siebie zbyt dużo 
nowych obowiązków. Po-
myśl o odpoczynku, aby 
nie zabrakło Ci energii do 
działania. Uważaj na swo-
je słowa, gdyż wypowie-
dziane w złym momen-
cie mogą sprowadzić na 
ciebie problemy. W spra-
wach sercowych zachowaj 
nieco luzu i okaż więcej 
zaufania, gdyż zbytnia za-
zdrość i nadmierna kon-
trola mogą popsuć relacje 
w związku. Przesłanie: Le-
piej bez celu iść naprzód, 
niż bez celu stać w miej-
scu. 

Panna 
24.08 – 23.09

Karta Taro-
ta: Trójka Buław/ Uważaj 
na fałszywych przyja-
ciół. Nie daj się wciągnąć 
w niepotrzebną rywali-
zację. W lutym powinnaś 
korzystać z pomocy osób 
życzliwych z ich wskazó-
wek, bo wówczas zyskasz 
więcej, niż kiedy wszystko 
będziesz robić sama. Mimo 
że potrzebny Ci spokój nie 
uda ci się go uzyskać, gdyż 
chwilowo dzieci lub starsi 
członkowie rodziny wyma-
gać będą Twojej większej 
uwagi. W sferze finansowej 
nie rób rzeczy, których nie 
chcesz. Być może przyj-
dzie Ci ochota wywrzeć na 
kimś dobre wrażenie. Może 
chodzić o sprawy serco-
we lub biznesowe, równie 
dobrze może to być oso-
ba, na której opinii Ci za-
leży. Przyjazne podejście 
pomoże Ci osiągnąć za-
mierzony cel i zbudować 
pozytywne relacje. Prze-
słanie: Dobrocią więcej 

wskórasz niż 
złośliwością.
Waga 
24.09 – 23.10

Karta Tarota: Cesarzo-
wa/ Nie ulepszaj rzeczy 
na siłę. Doceń to, co 
masz i ciesz się życiem. 
Waga powinna przy-
gotować się na walen-
tynki pełne pozytyw-
nych wrażeń. Będziesz 
doskonale się bawić, 
a od 25 lutego możli-
wy przypływ gotówki 
dzięki której pozwolisz 
sobie na własne przy-
jemności. W tym mie-
siącu uda Ci się sporo 
spraw załatwić dzięki 
znajomościom lub ra-
dom przyjaciół. Mo-
żesz skorzystać z okazji 
i otworzyć sobie nowe 
furtki do pozyskiwania 
gotówki. W sprawach 
sercowych wiele szans 
u płci przeciwnej. Mo-
żesz zrealizować swoje 
najskrytsze marzenia 
o miłości. Przesłanie: 
Dobre nigdy się nie 
sprzykrzy.

Skorpion 
24.10 – 22.11

Karta Tarota: 
Trójka Kielichów/ nie 
oceniaj rzeczy po pozo-
rach, najpierw zagłąb 
się w szczegóły sytu-
acji. Luty to dla skor-
piona idealny miesiąc 
na podejmowanie więk-
szych wyzwań zawodo-
wych. Rób, co możesz, 
a szczególnie w sprzy-
jających Ci daniach 
13 i 28 lutego, wtedy 
wszystko będzie możli-
we. W sprawach finan-
sowych działaj tak, jak 
wcześniej, kiedy odnosi-
łeś największe sukcesy. 
Po prostu zacznij dzia-
łać, a doskonale sobie 
poradzisz. W sprawach 
sercowych ten miesiąc 
przyniesie Ci wiele ra-
dości, jeżeli nie pozwo-
lisz sobie na zaborczość, 
podejrzliwość. Po pro-
stu wyluzuj i baw się do-
brze. Przesłanie: Jak się 

darzy, to się 
i wiedzie. 
Strzelec
23.11 – 21.12

Karta Tarota: Dziesiątka 
buław / pojawi się możli-
wość kończenia trudnego 
przedsięwzięcia. W lutym 
mogą pojawić się nowe 
możliwości, gdyż miewasz 
dobre pomysły lecz zbyt 
dużo o nich mówisz. Więcej 
słuchaj niż mów okazując 
innym życzliwość, a swo-
je pomysły do ostatniej 
chwili zachowuj w tajem-
nicy. Wtedy szybciej niż się 
spodziewasz osiągniesz 
pozytywne efekty. Łap 
każdą nadarzającą się oka-
zję, ale zachowaj czujność. 
19 lutego podczas pełni 
księżyca, gdyż mogą poja-
wić się jakieś utrudnienia. 
Natomiast 23 lutego warto 
uważać na nieuczciwych 
ludzi, którzy mogą Cię 
wplątać w nieprzyjem-
ną sytuację. W sprawach 
sercowych pozwól na ini-
cjatywę drugiej stronie. 
Przesłanie: Zawsze można 
zacząć jeszcze raz.

Koziorożec 
22.12 – 20.01

Karta Tarota: 
Wieża / możliwy będzie 
rozpad niekorzystnych 
związków i relacji. W lutym 
planeta miłości – Wenus 
– zapewni Ci świetny wy-
gląd i powodzenie. Dzień 
14 lutego przyniesie wie-
le radości koziorożcom 
nawet, jeśli nie obcho-
dzą walentynek. W pracy 
wsłuchuj się w przypad-
kowo pojawiające się in-
formacje, gdyż one wska-
żą Ci właściwy kierunek 
dalszego rozwoju zawo-
dowego. W sferze finan-
sowej warto będzie wyko-
rzystać nagłą okazję. Pod 
koniec miesiąca czekają 
Cię spore wydatki, które 
będą raczej inwestycją. 
W sprawach sercowych 
powinieneś odnaleźć sens 
bycia w tym samym. Prze-
słanie: Wytrwałość i wiara 
w siebie, ale pod opieką 
opatrzności. 

Wodnik 
21.01 – 18.02

Karta Tarota: 
Król Dena-

rów/ Działaj konsekwentnie 
i dokończ zaległe sprawy. 
Początek lutego będzie dla 
Ciebie bardzo korzystny 
w sferze zawodowej i pry-
watnej. Przede wszystkim 
skup się na pracy i poprawie 
swojej sytuacji finansowej. 
W efekcie może pojawić się 
znaczny przypływ gotówki. 
W pracy sprawy ułożą się 
po Twojej myśli. W domu 
możesz zaplanować więk-
sze porządki. Lub remont. 
W dniu 27 lutego nie wda-
waj się w żadne dyskusje, 
jeśli brakować Ci będzie 
przekonujących argumen-
tów. Postaraj się życia nie 
traktować zbyt poważnie, 
pamiętaj o żartach i uśmie-
chu. W sprawach sercowych 
wszystko jest na dobrej dro-
dze. Przesłanie. Opieraj się 
na swojej intuicji.

Ryby 
19.02 – 20.03

Karta Tarota: 
Czwórka kielichów / spró-
buj wyznaczyć sobie kolejne 
cele i nowy kierunek. Luty 
przyniesie Ci drugi oddech 
w sprawach finansowych. 
Możliwy jest znaczący przy-
chód gotówki, który zasili 
domowy budżet. Mimo że 
pojawi się pokusa, aby wy-
dać te pieniądze, to jednak 
powstrzymaj się i choć część 
zaoszczędź, lepiej posłuchaj 
swojej intuicji. Zwolnij trochę 
tempo i wsłuchuj się w swój 
wewnętrzny głos. Pamiętaj, 
że pierwsza myśli i pierwsze 
uczucie zawsze są właściwe. 
Podążanie swoją ścieżką za-
wodową w perspektywie 
ukaże Ci światło. Myślami 
możesz często wracać do 
starych dobrych czasów, 
a nawet możesz zapragnąć 
odnowić stare kontakty, któ-
re mogą okazać się bardzo 
miłe. W sprawach sercowych 
postępuj tak, jak mówił Mały 
Książę: „Nie wierz swym 
oczom, jeżeli kochasz sercem 
patrz”. Przesłanie: Pozbądź się 
iluzji i działaj.

HOROSKOP
 na luty 2019 Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Sportowym akcentem upamiętnili 
ćwierćwiecze istnienia
Z okazji jubileuszu 25 – lecia działalności Stowarzyszenia Salos w Słupsku rozegrano turniej piłkarski, w którym 
spotkali się piłkarze z różnych kategorii wiekowych. Areną zmagań była hala sportowa w Kobylnicy. 

Turniej był  nietypowy, bo wszystkie spotkania 
miały charakter całkowicie towarzyski i nie pro-
wadzono żadnej klasyfikacji. Do rozgrywek przy-
stąpiło 6 zespołów. Organizatorów  szczególnie 
ucieszyło, że udało się zaprosić i zebrać pierwszy 
historyczny zespół Salosu z rocznika 1978/79, 
występujący pod wodzą legendarnego słupskie-
go trenera Henryka Matuszewskiego.  

- "Pierwszaków " było tylu, że udało się zło-
żyć z nich dwa zespoły. Warto dodać, że ano-
wie zjechali się do nas nie tylko z kraju, ale 
i z Europy. Do rywalizacji przystąpiły zespoły 
złożone z aktualnych zawodników Salosu, dla 
których był to jeden z elementów przygoto-
wań do Finałów Krajowych Igrzysk Organizacji 
Salos RP w futsalu, które w lutym 2019 odbę-
dą się w Kutnie. Mecze były zacięte i ciekawe, 
ale u młodych piłkarzy widoczny był respekt 

wobec starszych zawodników. Zabawa była 
przednia, a cudowny doping zorganizowali ro-
dzice aktualnych i byłych graczy – relacjonuje 
Bogdan Barcikowski, prezes słupskiego Salosu. 

Po tzw. głównym turnieju odbyły się dwa 
mecze pokazowe . W pierwszym zmierzyli się 
właśnie najstarsi nasi wychowankowie z rocz-
nika 1978/79, natomiast w drugim zagrały ze-
społy najmłodszego Salosu. 

Po rozgrywkach wszyscy udali się na mszę 
dziękczynną do pobliskiego kościoła w Kobyl-
nicy, gdzie zostały wręczone wszystkim uczest-
nikom , pamiątkowe medale. 

Gwoli statystyk, rozegrano 14 meczy, w któ-
rych strzelono ogółem, równe 70 bramek.

Warto dodać że  głównym sponsorem im-
prezy była Grupa Energa.

Wyniki;

Salos 1978/79 I- Salos 2005 I 2:1
Salos 1978/79 II- Salos 2006 2:1
Salos 2005 II- Salos 2006 II 1:2
Salos 1978/79 I- Salos 2006 I 6:2
Salos 1978/79 II- Salos 2005 II 4:0
Salos 2005 I- Salos 2006 II 4:1
Salos1978/79 I- Salos 2005 II 5:0
Salos 1978/79 II- Salos 2006 II 4:2
 Salos 2005 I- Salos 2006 I 3:2
Salos 1978/79 I- Salos 2006 II 6:1
 Salos 1978/79 II- Salos 2005 I 4:0
 Salos 2005 II- Salos 2006 I 2:2
Salos1978/79 I- Salos1978/79 II 3:1
Salos 2011- Dzieci zawodników 1978/79 0:8

Wysoko w Kociewie Cup
Dobre miejsca odnotowały 15 grudnia zawodniczki Piasta na Ogólnopolskim Turnieju Kociewie Cup w Starogardzie Gdańskim. 

- Najpierw z rana do boju 
ruszyły młodsze zawodnicz-
ki z rocznika 2008, Jadzia 
Guzewska, Zuzia Kosińska 
oraz Agata Nadiak, Marce-
lina Dulny, które rywalizo-
wały w dwójkach. Obydwie 
pary przebrnęły pierwszą 
rundę z trzema wygranymi 
i jedną przegraną – rela-
cjonuje szkoleniowiec ko-
bylnickich siatkarek Michał 
Huzarski.

W drugiej rundzie w grze 
zostało 16 par. Zuzia i Jadzia 
ostatecznie zajęły w całym 
turnieju miejsce 5, a Marce-
lina z Agatą miejsce 9. W ca-
łym turnieju wystartowało 
40 par. Rywalizację dwójek 
wygrała drużyna UKS Jasie-
niak Gdańsk przed Gdyńską 
Akademią Siatkówki i dru-
gą drużyną UKS Jasieniak 
Gdańsk. 

Później do boju stanęły 
dziewczęta z rocznika 2007, 
które rywalizowały w trój-
kach. Piasta reprezentowa-
ły dwie drużyny, a w całym 
turnieju udział brało 27 
zespołów. W pierwszej run-

dzie pierwszy zespół w skła-
dzie Kinga Jęchorek, Nikola 
Łukomska, Ola Próchniak 
wygrały wszystkie mecze 
i z kompletem awansowały 
do rundy drugiej.  Drugi ze-
spół zajął w grupie 2 miej-
sce i również awansował do 
rundy drugiej. 

- W kolejnym etapie na-
sza jedynka wygrywała 
wszystkie mecze aż do fi-
nału, gdzie po raz kolejny 
dziewczyny musiały uznać 
wyższość drużynie UKS 
Wilki Chwaszczyno, ule-
gając 9:15. Drugi zespół 
ostatecznie zajął w turnie-

ju 9 miejsce, a dziewczyny 
grały w składzie: Gabry-
sia Będzimierowska, Ania 
Próchniak, Kasia Próchniak, 
Iga Nowak – podkreśla Hu-
zarski. 

W turnieju trójek 3 miej-
sce zajął zespół SPS Lębork 
I, a czwarte APS Rumia. 

Drużyny prowadzili Kata-
rzyna Czysz-Jęchorek i Mi-
chał Huzarski. Nasza pierw-
sza trójka oprócz medali 
odebrała od organizatora 
voucher z firmy z odzieżą 
sportową MXVolley na 
równowartość 300 zł.   

15 grudnia w Świ-
dwinie odbył się 
turniej mikołajkowy 
karate Koryukan. 
Startowały dwie 
zawodniczki sekcji 
karate ze Szkoly Pod-
stawowej w Słono-
wicach Amelia Knut 
i Martyna Musiał. 

W turnieju brało udział 
łącznie około 150 zawod-
niczek i zawodników z klu-
bów karate województwa 
pomorskiego, zachodnio-
pomorskiego oraz z Wielko-
polski. Zawodnicy startowali 
w ośmiu konkurencjach. Re-
prezentanci sekcji ze Słono-
wic walczyli w następujących 
kategoriach:

1. Kata dziewcząt 
-Amelia Knut – srebrny me-
dal
-Martyna Musiał – 4 miejsce
2.Kumite dziewcząt
-Amelia Knut – złoty medal
-Martyna Musiał – piąte 
miejsce
3.Sumo 
-Amelia Knut – brązowy 
medal
-Martyna Musiał- czwarte 
miejsce
4.Kodachi
-Amelia Knut- złoty medal
-Martyna Musiał- 5miejsce

Zajęcia w SP w Słonowi-
cach prowadzi wykfalifiko-
wany instruktor karate i sa-
moobrony sensei Arkadiusz 
Knut. 

Szkoleniowiec sekcji ka-
rate w Słonowicach przypo-
mina o możliwości zgłasza-
nia się osób chcących wziąć 
udział w zajęciach. 


